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Да се възобновят спешно доставките от
„Газпром експорт”, настояват работодателите

Стр. 4

Стр. 4

лед като обявихме, че връщаме
мандата неизпълнен, ми се обадиха
разтревожени десетки асоциации на
средни и малки предприятия, рабо-
тодателски организации, домоупра-
вители, граждани. Твърдението на
всички е, че хаосът с цените на енер-
гоносителите, който се задава, и лип-
сата на решения на КЕВР ще бъдат
фатални за икономиката и семейст-
вата. Настояват за спешни решения
на правителството в оставка и на НС.
Искам да им кажа: направих всичко
по силите си, за да помогна. Предло-
жих открити и честни преговори за
правителство, което да даде сигур-
ност и спокойствие. Атакуваха ме,
че имитирам, за да остана министър.

Предложих парламентът да
продължи работа до 15 август и да
задържим мандата дотогава. Напад-
наха ме, че нарушавам Конституци-
ята и че го правя от жажда за власт
за още две седмици. Предупредих
какво ни чака без председател на
КЕВР. Обявиха ме за некомпетентна
и алчна за власт. Внесох програма и
закони, които щяха да решат много
от проблемите. Дори не ги допусна-
ха в дневния ред на парламента.

Проявих търпение, търсих мос-
тове, предлагах решения. Сега се
разбира, че съм била права, но е
късно. Днес връщаме мандата. Ярост-
та, омразата и желанието за бързо
идване на власт на стария модел на
управление от страна на ГЕРБ, ДПС,
ИТН и “Възраждане” уби всяка
възможност за държавническо и ра-
зумно решение за излизане от криза-
та. Оттук нататък отговорността е в
ръцете на президента и на онези,
които не проявиха никаква грижа за
хората и грам мисъл за следващите
месеци.

Íàïðàâèõ
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Корнелия НИНОВА

“Булгаргаз” е поискал от
КЕВР 54,07% увеличение на
цената на газа за август. Пред-
ложението е внесено на
21 юли 2022 г., а КЕВР го
публикува на сайта си вчера -
почти седмица по-късно.

Окончателното си предложе-
ние за новата цена “Булгар-
газ” трябва да внесе на 1 ав-
густ, но докато не се разреши
проблемът с председателя на
комисията, решение за цената
не може да се вземе.

Междувременно работо-
дателските организации поис-
каха по-високи компенсации
и да бъдат възобновени спеш-
но доставките на природен газ
от “Газпром експорт”, съглас-
но съществуващия договор.

БСП връща мандата за съставяне на кабинет на президента, след
като ГЕРБ, ДПС, ИТН и “Възраждане” отказаха да включат предло-
жената управленска програма в дневния ред на парламента.

ÁÑÏ ÂÐÚÙÀ ÌÀÍÄÀÒÀ ÄÍÅÑ
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ÊÂÀÐÒÅÒ

Малки и големи намират спасение в басейните в една от най-горещите седмици през годината
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Според тях по този начин ще
се гарантира работата на биз-
неса, топлоснабдяването на
гражданите и запълването на
газохранилището “Чирен”.
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Министерството на образо-
ванието и науката продължава
със стъпките за бъдещо обеди-
няване на висши училища, към
което ръководствата им са със
сериозни резерви. Това става
ясно от публикуваната за об-
ществено обсъждане Концеп-
ция за промени в Закона за
висшето образование за обеди-
няване на висши училища в
България.

В нея се казва, че висшите
училища ще могат да се обеди-
няват доброволно в ново юри-
дическо лице на териториален,
тематичен или смесен принцип
по свой избор. Те ще могат да
определят свободно съвместно

“Всяка сериозна партия трябва да
направи всички възможни опити за
сформиране на кабинет, за да могат
българските граждани да видят, че това,
което е зависело от нас, сме го напра-
вили. Конституцията е пределно ясна
защо третият мандат се връчва по този
начин и защо в него няма срокове”,
заяви организационният секретар на

Костадин Костадинов каз-
ва, че БСП всеки ден налива
гласове в сметката на “Възраж-
дане”, написа зам.-председате-
лят на ПГ “БСП за Блъгария”
Иван Ченчев в социалната
мрежа. “Уважаеми българи,
правете си изводи - за Коста-
динов вие сте бройка или в

От вчера първият опит за установяване на
специализираното наказателно правосъдие в
България остава в историята след влизането в сила
на приетите през април промени в Закона за съдеб-
ната власт. Кулминацията в съществуването на
спецпрокуратурата бе аферата “Осемте джудже-
та” и делото за държавен преврат, образувано по
време на гражданските протести за оставката на
Бойко Борисов и Иван Гешев. Най-голямото дело,
което спецсъдът гледаше, бе за фалита на КТБ.

СНИМКА БТА

Международно младежко биенале “Българските следи по
света - с палитра, камера и слово” се провежда в БАН.
Основната цел е съживяване на колективната памет на
българските общности в чужбина посредством
възстановяване на материалните и нематериални
културни паметници, пръснати из различните краища на
света, където живеят наши сънародници

ÌÎÍ íå ñå îòêàçâà îò
îáåäèíÿâàíå íà âóçîâå
Ръководствата на университетите все още са с резерви
към подготвяните промени в Закона за висшето образование

обучение, съвместни учебни
програми, да споделят академи-
чен състав, да споделят същест-
вуващата материална база и да
създават нова. Обединението
ще бъде нов тип самостоятелно
юридическо лице, изградено от
съставни университети. То ще
има самостоятелно име, органи
за управление и може да прите-
жава имущество, различно от
имуществото на съставните
висши училища.

По предлагания ред ще мо-
гат да се обединяват или само
български държавни, или само
частни висши училища. Един
университет ще може да участ-
ва само в едно обединение от

този вид.
Новото юридическо лице ще

се ръководи от Ректорски
съвет, в чийто състав ще влизат
ректорите на съставните вис-
ши училища. Обединението ще
има и Академичен съвет с пред-
ставители на академичните
съвети на вузовете. Съставни-
те висши училища ще запазят
досегашната си система от ор-
гани за управление.

Обединението ще прави
обща кандидатстудентска кам-
пания, съвместна учебна, науч-
на, художествено-творческа
дейност и др. Съставните уни-
верситети ще могат да канди-
датстват за достъп до специфич-

но или проектно финансиране
и ще изпълняват съвместни на-
учни проекти. Обединението
обаче няма да обучава студен-
ти, то ще се осъществява от
съставните висши училища.
Обединението ще може да кан-
дидатства за включване в наци-
оналната и в международните
рейтингови системи.

Новото юридическо лице ще
получава проектно-програмно
финансиране от държавата, как-
то и процентни годишни отчис-
ления от съставните висши учи-
лища съгласно предварително
приети правила. То ще има и
собствени приходи от съвмест-
ни научни проекти, съвместни

обучения с трети страни (инду-
стрия, институции, други
външни възложители) и др.

Университетите продължа-
ват да имат забележки към под-
готвяните промени. Те са дали
своите коментари на МОН.
Съветът на ректорите, в който
членуват 50 висши училища,
заявява, че е готов на диалог,
но иска от ведомството
допълнителна преценка на при-
оритетите по предлаганите за-
конодателни промени. Ректори-
те тепърва обсъждат и анали-
зират сериозно предложенията,
за да бъдат взети решения, от-
читащи мнението на всички
членове на съвета.

БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ:

ÃÅÐÁ äúðïàò êîíöèòå íà ÈÒÍ, à ÄÏÑ - íà „Âúçðàæäàíå”
БСП Борислав Гуцанов в тв интервю.

Всички видяха, че в НС се сформи-
ра мнозинство, за което е пределно
ясно, че не иска да бъдат решени про-
блемите с корупцията и се дърпат кон-
ците на “Възраждане” от ДПС, а на
ИТН - от ГЕРБ, коментира Гуцанов.

“Когато предложихме да има мора-
ториум върху цената на тока, всички

ни атакуваха и твърдяха, че това са
безумия. Но благодарение именно на
това хората успяха да си платят елек-
тричеството. Ние бяхме тези, които
искахме да наложим таван на цените.
Тогава ни упрекнаха, но впоследствие
се видя, че европейските държави го
приложи и сега започнаха да говорят
от други партии за таван на цените”,

подчерта Гуцанов. “Насрочването на
предсрочните избори след връщането
на мандата вече е в ръцете на прези-
дента. Видя се, че в това НС няма не-
обходимите 121 гласа да бъдат гласу-
вани промените в КПКОНПИ, а спра-
ведливостта е от ключово значение за
всеки български гражданин”, обясни
той.

Омбудсманът Диана Ковачева внесе
в Народното събрание промяна в Зако-
на за закрила на детето, с която предла-
га да се забрани предлагането, продаж-
бата, включително онлайн, и употреба-
та от деца на райски газ. Миналата сед-
мица тя изпрати препоръки до министъ-

ИВАН ЧЕНЧЕВ:

Ñïîìíåòå ñè äóìèòå íà Ãóí÷åâà,
÷å Áîðèñîâ è Êîñòàäèíîâ ñà åäíî

брой в сметката му. А и дали
е случайно, че днес в един глас
ГЕРБ и патерицата им
“Възраждане” нападат Нино-
ва”, попита той.

“Спомнете си думите на
Елена Гунчева как са ги кара-
ли да гласуват всичко с ГЕРБ.
Да припомним, че Борисов ка-

неше Нинова в коалиция с
ГЕРБ и й предлагаше да стане
председател на Народното
събрание, а Костадинов висе-
ше на “Позитано” с часове
пред кабинета й, за да го из-
дигне за кмет на Варна. Не ги
огря нито единия, нито дру-
гия”, подчертава Ченчев.

Ñïåöïðàâîñúäèåòî âå÷å å â èñòîðèÿòà
Народното събрание успя окончателно да за-

крие специализираните съдилища и прокуратури
при третия си опит. Главният прокурор Иван Ге-
шев направи всичко по силите си, за да спре този
процес, като дори обжалва решението на парла-
мента пред Конституционния съд. КС единодушно
отхвърли аргументите на Гешев и сложи точка на
спецправосъдието в този му вид. За 12 години
спецпрокурорите не постигнаха никакви значими
резултати срещу организираната престъпност.

ра на здравеопазването в оставка проф.
Асена Сербезова, до председателя на
здравната комисия в парламента д-р
Антон Тонев и до КЗП с настояване за
спешни мерки.

Лидерът на БСП Корнелия Нинова
разпореди във вторник масови проверки

на магазини, заведения и онлайн сайтове,
които продават опасното вещество.

Законопроектът има за цел да се пре-
дотврати масовото разпространение и
употреба от непълнолетни лица на диа-
зотен оксид, известен като райски газ,
който се продава свободно и легално и е

особено актуален сред непълнолетните,
пише Ковачева в мотивите. Тя пояснява,
че при нея има сигнали и жалби на роди-
тели, че райският газ системно се упо-
требява в дискотеки и клубове, а според
водещи педиатри той е много опасен в
комбинация с алкохол или наркотици.

Îìáóäñìàíúò ïðåäëîæè äà ñå çàáðàíè ïðîäàæáàòà íà ðàéñêè ãàç íà äåöà
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Îòèâàìå íà èçáîðè
çàðàäè ïàðòèåí åãîèçúì
è ñòðàøíî äðåáíàâî
îòíîøåíèå êúì
ïîëèòèêàòà,
íåàäåêâàòíîñò è òåæêà
áåçîòãîâîðíîñò
êúì ñòðàíàòà
îò ñòðàíà íà ÈÒÍ

Съпредседателят на ДБ
Христо Иванов

БЪЛГАРСКА СОЦИАЛИСТИЧЕСКА ПАРТИЯ
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ

ПРОГРАМА НА НАЦИОНАЛНИЯ СЪБОР
НА БСП „БУЗЛУДЖА‘ 2022”

ПОСВЕТЕН НА
Празника на Българската социалистическа партия - 2 август

131-ата годишнина на организираното социалистическо
движение в България и провеждането на Бузлуджанския

учредителен конгрес на БСДП.

ВРЕМЕ НА ПРОВЕЖДАНЕТО
- 30 юли 2022 г. (29 - 31 юли 2022 г.)

29 ЮЛИ 2022 г., ПЕТЪК

- 15.00 - 16.30  ч.  - СТАРА ЗАГОРА, заседателна зала на Хотел „Верея”
Конференция и флашмоб на Младежкото обединение в БСП.

- 18.00 - 19.00 ч. - ПАМЕТНИК НА СВОБОДАТА НА ВРЪХ „ШИПКА”
Ритуал за поднасяне на венци и цветя в чест на боевете при Шипка по

време на Руско-турската война (1877-1878) и на 144-та годишнина от Ос-
вобождението на България.

30 ЮЛИ 2022 г., СЪБОТА

-10.30 - 11.00 ч.
ИСТОРИЧЕСКА ПОЛЯНА
Поднасяне на венци и цветя на паметника на Хаджи Димитър, на ба-

релефа на основоположниците на партията и на паметника на партизаните
от Габровско-Севлиевския отряд;

- 10.30 - 11.30 ч.
СЦЕНА НА ИСТОРИЧЕСКАТА ПОЛЯНА
ПЪРВА ЧАСТ НА ХУДОЖЕСТВЕНАТА ПРОГРАМА
(с участието на Миро, Владо Димов, Цветан Бонев)

- 11.30 - 12.30 - НАЦИОНАЛЕН ПОЛИТИЧЕСКИ МИТИНГ

- 12.35 - 14.00 - ВТОРА ЧАСТ НА ХУДОЖЕСТВЕНАТА ПРОГРАМА
(с участието на Виво Монтана и Лилия Андонова)

ГЕРБ, ДПС, ИТН и „Възраждане” саботираха желанието
България да има правителство, заяви Георги Свиленски

ÁÑÏ âðúùà äíåñ
ìàíäàòà íà ïðåçèäåíòà

“БСП за България” връща
днес неизпълнения мандат за
съставяне на правителство на
президента, обяви председа-
телят на ПГ “БСП за Бълга-
рия” Георги Свиленски в пар-
ламента, след като мнозинст-
вото в Народното събрание
отхвърли искането на левица-
та управленската програма за
период от шест месеца да
бъде включена в дневния ред
на депутатите. След сканда-
ли, разправии и груби обиди
от страна на опозицията,

Юлия КУЛИНСКА

“против” гласуваха 119 депу-
тати, 106 бяха “за”, а 1 се
въздържа. Във вторник НС на
БСП даде мандат на парла-
ментарната група да внесе за
гласуване програмата и ако
тя получи подкрепа, да пред-
ложи Асен Василев за преми-
ер. Ако това не се случи,
връщаме мандата, категорич-
на бе Корнелия Нинова.

“Това, което се случи, по-
каза на хората кой от коя
страна на разделителната ли-
ния е - кои искат да се борят
с корупцията и кои искат да
я защитават”, подчерта Сви-
ленски. Той припомни, че ле-
вицата е разработила програ-

мата заедно с трите партии,
като са включени и предло-
женията на “Има такъв на-
род”. В нея ясно беше запи-
сано избор на Бойко Рашков
за председател на КПКОН-
ПИ, приемане на антикоруп-
ционния закон и избор на
председател на КЕВР до 12
август, поясни Свиленски.

“Опасността, която стои
пред държавата, вече е отго-
ворност на тези, които не под-
крепиха желанието ни Бълга-
рия да има работещ  парла-
мент и действащо правителст-
во. Под указанията на Деси-
слава Атанасова и Йордан
Цонев заедно, ИТН и

“Възраждане” саботираха и
извадиха от програмата на
парламента законодателната
програма, предложена от
БСП”, посочи Свиленски.

“Ясно стана на всички, че
“Възраждане” е патерица на
ГЕРБ, а ИТН - на ДПС. Явно
от първия ден, в който от
ИТН заявиха желание за раз-
говори, те са имали лицемер-
но поведение и никога не са
имали намерение страната да
има правителство и работещо
мнозинство”, категоричен бе
Свиленски.

“Отговорността за хвърля-
нето на държавата в безвре-
мие, без председател на

КЕВР, без приети цени на
топло- и електроенергия, без
лицензиране на операторите и
всичко, което ни предупреж-
дават от КЕВР, остава в ръце-
те на четирите партии, които
не пожелаха да положат уси-
лия да имаме работещо прави-
телство и парламент. А пред-
почетоха да хвърлят страната
в хаос и безвремие”, коменти-
ра Свиленски. Според него
никой не трябва да има съмне-
ние относно зависимостите
между ГЕРБ, ДПС, ИТН и
“Възраждане”. “Никой не
трябва да се съмнява и най-
добре вижте гласуванията -
там ясно се вижда кой с кого,
кога и как е гласувал -  ГЕРБ
с “Възраждане”, “Има такъв
народ” с ДПС”, заключи пред-
седателят на ПГ “БСП за
България”.
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710 ëåâà çà îòïóñê
ïî áàùèíñòâî
Татковците на деца до 8 години ще имат право
на 2 месеца годишно платена „ваканция”

Комисията за защита на личните
данни (КЗЛД) е съставила акт за 1 млн.
лева на “Български пощи”. Той е за
това, че дружеството “не е приложило
подходящи технически и организаци-
онни мерки” преди и по време на ки-
бератаката от 16 април т.г. и така е
позволило зловреден софтуер да крип-
тира чувствителни бази данни, съоб-
щиха от кабинета на вицепремиера по
ефективното управление в оставка
Калина Константинова.

Временният областен уп-
равител на София Вяра Тоде-
ва е върнала промените в На-
редбата за преместваемите
обекти и рекламната дейност
в Столичната община, съобщи
“Сега”. Те бяха гласувани от
Столичния общински съвет в
средата на юли и бяха предиз-
викани от смъртта на 16-го-
дишния Людмил, убит от то-
ков удар след стъпване върху
шахта пред болница “Св. Иван
Рилски”.

Мотивите към заповедта
на Тодева са, че гласуваните
от СОС нови и по-високи

Предлагам да се намали срокът на изолацията и карантината
при КОВИД-19 и той да стане 5 или 7 дни, заяви главният
държавен здравен инспектор доц. Ангел Кунчев. Ако вирусът
става все по-слабо патогенен, дори да се разпространява масо-
во, не се налагат чак толкова строги ограничителни мерки,
уточни той.

Всички сме наясно, че две трети от заболеваемостта е неви-
дима, не попада в регистрите, така че няма как да е ефективна
мярката с изолацията, подчерта доц. Кунчев. По думите му, ако
човек се чуства добре, може да вземе мерки - да носи маска, да
спазва дистанция, но без да остава вкъщи.

“Това вече не се налага. Чисто и просто вирусът не е това,
което беше в началото на 2020 г.”, поясни Кунчев. В момента
всички заразени с потвърден КОВИД-19 подлежат на 10-днев-
на изолация, а техните контактни - на седем.

СНИМКА БТА

ДОЦ. АНГЕЛ КУНЧЕВ:

Êàðàíòèíàòà ïðè ÊÎÂÈÄ-19
äà ñå íàìàëè íà 5 äíè

Îáëàñòíèÿò íà Ñîôèÿ áëîêèðà
ïî-âèñîêèòå ãëîáè çà íåçàêîííè áóäêè

глоби за нарушаване на на-
редбата противоречат на
санкциите, предвидени в За-
кона за устройство на тери-
торията. Преди дни общин-
ският съвет в София реши,
че използването на премест-
ваем обект или рекламен еле-
мент, който не е въведен в
експлоатация или се ползва в
нарушение на предписания-
та, ще се наказва с от 2000
лв. до 5000 лв. за физически
лица и с от 10 000 лв. до 50
000 лв. за фирми.

Според областния управи-
тел съгласно ЗУТ глобата за

юридическо лице или едноли-
чен търговец, които са допус-
нали незаконно поставяне
върху свой имот на такъв
обект или елемент, е от 1000
до 10 000 лв. Така излиза, че
в частта си за глобите Наред-
бата за преместваемите обек-
ти е незаконна.

Според председателя на
СОС Георги Георгиев от ГЕРБ
областният управител не по-
знава материята и не разбира
новите правила. Затова той
свиква председателски съвет
днес, на който ще се обсъди
създалата се ситуация.

Ïîùèòå ñ ãëîáà îò 1 ìëí. ëåâà çàðàäè êèáåðàòàêàòà
Проверката е установила, че то-

гавашното ръководство е неглижи-
рало както обезпечаването на адек-
ватна киберсигурност на дружест-
вото, което оперира с личните дан-
ни на милиони българи, така и е
подходило безотговорно в деня на
атаката. От хронологията на съби-
тията личи, че действията на служи-
телите, които е трябвало да изклю-
чат достъпа до интернет, са закъсне-
ли с повече от 12 часа. Ако достъпът

до глобалната мрежа е бил преуста-
новен навреме, щетите са щели да
бъдат в пъти по-малки.

Хората могат да бъдат спокойни,
защото, видно от изследвания трафик
между 1 и 16 април, изтичане на лични
данни няма, успокои председателят на
КЗЛД Венцислав Караджов.

Препоръките от акта вече се взи-
мат предвид, а размерът на глобата ще
бъде покрит от бъдещи компенсации и
няма да се отрази на текущия оборот

на предприятието, обясни новият
изпълнителен директор на пощите
Богдан Теофанидис.

През април заради хакерска атака
пощите спряха работа за повече от
две седмици. Дружеството не можеше
да изпълнява основни функции, като
получаването и изпращането на пис-
ма и пратки, беше забавено и изпла-
щането на пенсии и великденски до-
бавки към хората, които получават
парите си през пощите.

Аида ОВАНЕС

Право на два месеца го-
дишно платен отпуск ще
имат бащите на деца до 8

години, ако не са ползвали
прехвърлен от майката от-
пуск. Това гласят част от
промените в Кодекса на тру-
да, приети на второ четене в
парламентарната Комисия
по труда, социалната и демо-

графската политика. Всички
присъстващи на заседанието
19 депутати гласуваха за
промяната.

Ще има промяна в Закона
за бюджета на ДОО, но тази
промяна не засяга нито при-

ходната, нито разходната
част, нито фондовете, обяс-
ни за ДУМА зам.-ми-
нистърът на труда и социал-
ната политика Лазар Лаза-
ров. Единствената промяна
е, че и обезщетението за от-

пуска за бащинство за гледа-
не на дете до 8 години е 710
лв., както е и отпускът за
гледане на дете до 2 години.
Това е нормативното осно-
вание отпускът да се изпла-
ща в съответния размер и ако
то не е разписано, законът
не може да се прилага, пояс-
ни Лазаров. Това означава,
че ако промените в КТ вля-
зат в сила от началото на
август, всеки правоимащ
баща може да подаде заявле-
ние за споменатия отпуск.
До края на т.г. месечното
обезщетение ще бъде 710
лева. Догодина навярно су-
мата ще се промени, но това
ще бъде отразено в съответ-
ните бюджетни закони.

В проекта е записано, че
измененията и допълненията
на КТ влизат в сила от 1 ав-
густ 2022 г.

По време на заседанието
на комисията Лазаров при-
зова народните представи-
тели да приемат промените
в КТ преди началото на ав-
густ. Причината е, че 1 и 2
август т.г. са крайните сро-
кове България да транспони-
ра в законодателството си
две европейски директиви -
Директива 2019/1158/ЕС и
Директива 2019/1152/ЕС.
Едната е свързана с балан-
сирането между личния/се-
мейния и професионалния
живот и регламентира пра-
вото на отпуск на всеки
родител на дете до 8 г., а
другата е свързана с уста-
новяването на минимален
стандарт на информацията,
която следва да се предоста-
вя на работника или служи-
теля във връзка с трудовото
му правоотношение.

Предстоят и промени в
поднормативни актове, сред
които са наредбите за работ-
ното време, почивките и от-
пуските на работници и слу-
жители, за обезщетенията от
ДОО и др.
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“Булгаргаз” е поискал
54,07% увеличение на цената
на газа от КЕВР. Предложе-
нието е внесено на 21 юли
2022 г., а КЕВР го публикува
на сайта си вчера - почти сед-
мица по-късно. От КЕВР са
осведомили неофициално ра-
ботодателите. Цената, която
от “Булгаргаз” искат е 286,84
лв. за мегаватчас без цени за
достъп, пренос, акциз и ДДС.
Припомняме, че цената за
юли бе 186,17 лв. за мегават-
час. Поскъпването е едно от
най-високите номинални уве-
личения през годините.

“Булгаргаз” трябва да вне-
сат окончателното си предло-
жение на 1 август. Както оба-
че съобщи обявеният от Кон-
ситуционния съд за незако-

„Áóëãàðãàç” èñêà 54%
ñêîê â öåíàòà íà ãàçà
Да се възобновят спешно доставките
от “Газпром експорт”, настояват работодателите

нен председател на КЕВР
Станислав Тодоров в това по-
ложение комисията не може
да вземе решение за цената
на газа. За да се разгледа за-
явлението трябва председате-

лят да свика заседание, което
в момента е невъзможно и
ако парламентът не намери
решение на проблема в близ-
ките няколко дни, държавата
за месеци наред може да ос-

тане без цена на природния
газ. Това означава, че “Бул-
гаргаз” не може да фактури-
ра продадените количества на
топлофикации, газоснабдител-
ни дружества и предприятия.
Патовата ситуация ще лиши
дружеството от ликвидни
средства, необходими за оси-
гуряване на следващите до-
ставки на природен газ.

Исканата от “Булгаргаз”
цена се доближава до тази на
спотовите пазари. През юли
на нидерландския хъб TTF
газът струваше между 145 и
185 евро за мегаватчас, но
заради намаляващите достав-
ки от Русия по “Северен по-
ток”, цената достигна 200
евро/МВтч, а преди ден се
доближи и до 209 евро.

Междувременно от Асоци-
ацията на организациите на
българските работодатели
поискаха в отворено писмо

компенсации над априлските
равнища. От асоциацията на-
стояват още да бъдат възоб-
новени спешно доставките на
природен газ от “Газпром ек-
спорт”, съгласно съществува-
щия договор. Според АОБР
по този начин ще се гаранти-
ра работата на бизнеса, топ-
лоснабдяването на граждани-
те и запълването на газохра-
нилището “Чирен”.

Да бъде обявена прогноз-
ната цена за септември 2022
г. е другото искане. От асо-
циацията настояват още да
бъдат уведомени официално
дали и докога са гарантира-
ни доставките на природен
газ. Те искат и да знаят офи-
циално какви стъпки се пред-
приемат за гарантиране на
газоснабдяването в пълен
обем от 1 януари 2023 г.,
както и дали се работи за
сключване на дългосрочни
договори за доставка на кон-
курентни цени. Сред други-
те искания са да бъдат пред-
приети бързи и конкретни
действия, които да гаранти-
рат, че руската страна няма
да предяви претенции към
“Булгаргаз” ЕАД по клауза-
та “вземи или плати”, съще-
ствуваща в дългосрочния до-
говор между двете страни.

Изпълняващият длъжността предсе-
дател на Народното събрание Миро-
слав Иванов отказа вчера да вкара в
дневния ред на парламента проектите
на решение на ГЕРБ и ДПС за възста-
новяване начело на КЕВР на предиш-
ния му председател Иван Иванов, кой-
то предаде поста на нелегитимно из-
брания Станислав Тодоров.

“Връщането на Иван Иванов съвсем
не е безспорно конституционно, осо-
бено с такова решение на парламента и
е възможно да заложи други конститу-
ционни бомби по последващите реше-
ния”, смята съпредседателят на “Демо-
кратична България” Христо Иванов.

Действията и бездей-
ствията на Агенция
“Пътна инфраструктураУ
(АПИ) изчегъртват всеки
един опит да се оздрави
политиката на държавата
по отношение на пътната
инфраструктура. Това
обяви вчера на брифинг
заместник-финансовият
министър Андрей Цеков.
Той обвини АПИ в “гру-
бо неизпълнение” на
функционалните й
задължения, в накърнява-
не на обществения инте-
рес и в поставяне под риск
живота на гражданите.

Във вторник, ден пре-
ди обявения национален
протест на пътностроител-
ните фирми, правителстве-
ната пресслужба инфор-
мира, че АПИ едностран-
но е прекратила всички
нови обществени поръчки
за текущ ремонт и
поддръжка на републикан-
ската пътна мрежа. При-
чината, посочена от АПИ,
били пропуски в докумен-
тацията за участие.

“В следващите 6-7 ме-

сеца държавата е лишена
от пътна поддръжка. Това
е времето, през което
може да бъдат проведени
обществени поръчки. Сега
пътното поддържане
трябва да се продължи по
съществуващите догово-
ри, а в тях има редица
пороци, установени от две
междуведоствени коми-
сии”, каза Цеков. Предсе-
дателят на комисията по
регионална политика в НС
Настимир Ананиев обяви,
че ще свика ново заседа-
ние на регионалната ко-
мисия в парламента, за да
решат как да реагират.

Премиерът заяви по-
късно, че очаква регионал-
ният министър Гроздан
Караджов да освободи
председателя на АПИ То-
дор Василев, “заради чии-
то действия и бездействия
е нарушен общественият
интерес в полза на приви-
легировани фирми”. Не
АПИ е отменила решени-
ята за обществените
поръчки за ремонт и
поддържане на пътища, а

СНИМКА БТА

Във Варна протестът на строителния бранш
затвори магистралата за столицата

Èâàí Èâàíîâ íÿìà äà áúäå
âúðíàò â ÊÅÂÐ

Председателят на парламентарната
група на “Има такъв народ” Тошко
Йорданов посочи пред журналисти, че
на вчерашния председателски съвет са
предложени два варианта, но и двете
предложения са били отхвърлени.

Междувременно ДБ внесе законо-
проект за промени в Закона за енерге-
тиката, който по спешност да разреши
казуса с липсата на шеф на КЕВР.
Предложението е членовете на комиси-
ята да могат да избират помежду си
временен председател, когато регула-
торът остане без такъв при предсрочно
прекратяване на пълномощията му или
когато не е избран.

Министър-председателят Кирил
Петков проведе среща с ръководството
на АЕЦ “Козлодуй” и с представители
на компанията “Уестингхаус”, съобщи-
ха от МС. В разговорите участваха също
министърът на енергетиката Александър
Николов и Антон Симеонов, член на СД
на Българския енергиен холдинг. И ед-
новременно с това направи страшната
прогноза, че войната в Украйна ще
продължи цели 5 години.

Ръководството на АЕЦ е потвърди-
ло, че от 2012 г. се обсъжда диверсифи-
кация на доставките, но до 2018 г. в тази
посока не е свършено абсолютно нищо.
Процесът реално е започнал едва през
2019 г. с работни дискусии с алтернати-
вен доставчик в лицето на “Уестингха-
ус” и тестове за безопасност, но поради
трудности в преговорите се бави стар-
тирането на законовите процедури. За-
това премиерът Кирил Петков е отишъл
на място, за да се увери какви са преч-
ките и рисковете пред националния ин-
терес на България.

Премиерът е казал, че други държа-
ви от ЕС вече успешно са диверсифици-

Ïàê ïðèòèñêàò ÀÅÖ „Êîçëîäóé”
çà ãîðèâî îò „Óåñòèíãõàóñ”

рали енергийните си доставки, а Бълга-
рия в момента се опитва да наваксва, за
да се гарантира енергийната сигурност.
Акцент в срещата са били възможнос-
тите за завършване на диверсификация-
та на ядреното гориво.

АЕЦ “Козлодуй” работи с руско го-
риво. Целта била единият от реакторите
на атомната централа да заработи с го-
риво от “Уестингхаус”. Договорът с
руската ТВЕЛ, част от “Росатом”, е до
2025 г. Плановият ремонт на V блок за
2022 г. приключи в края на месец май, а
този на VI блок предстои през октомври.

Премиерът заяви, че се надява да се
изясни кои са препъни камъните, попре-
чили за финалното реализиране на про-
екта с “Уестингхаус”, подписан още в
началото на 2021 г.

“Обезпокоен съм от случващото се в
Европа. Прогнозата ми е, че войната ще
продължи още 5 г. Затова се надявам да
успеем да продължим пътя ни на дивер-
сификация”, каза коментира Петков.
Участниците в разговорите поеха анга-
жимент в кратки срокове техническите
проблеми в проекта да бъдат изчистени.

Комисията за защита на
конкуренцията, заяви от
своя страна Караджов.
Той допълни, че няма да
уволнява шефа на АПИ, а
би трябвало да се искат
оставки в КЗК.

“ О б щ е с т в е н и т е
поръчки бяха обявени
през април 2022 г. с цел
да заместят съществува-
щите договори, по които
са установени порочни
строителни практики и
които са предмет на про-
верка от компетентните
органи. С решенията си
АПИ на практика поста-
вя изпълнителната власт
в невъзможност да възло-
жи по прозрачен начин
ремонта и поддръжката
на републиканската
пътна мрежа, включител-
но през предстоящия зи-
мен сезон”, обясниха по-
рано от Министерския
съвет. Вчера започнаха
протестите на пътните
фирми в страната.

Коментар
на стр. 9
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За първите 6 месеца на годината
счетоводната печалба на цялата група
“Холдинг БДЖ” ЕАД е в размер на 13
256 000 лева, обяви Министерство на
транспорта. Групата, която включва
“БДЖ-Пътнически превози” ЕООД,
“БДЖ-Товарни превози” ЕООД и
“Холдинг БДЖ” ЕАД, за първи път от
10 години излиза на печалба. Същият

финансов резултат важи и самостоятел-
но за “БДЖ-Товарни превози” ЕООД,
което към края на юни реализира сче-
товодна печалба от 6 904 000 лева.

След отчитане на ефекта от нама-
лените инфраструктурни такси за дру-
жеството, от присъщата му дейност
се отчита положителен финансов ре-
зултат в размер на 2 201 000 лева.

Разчетите показват, че “БДЖ-Товар-
ни превози” ЕООД са били на загуба
за целия 10-годишен период от 2012
г. досега.

По-високите приходи се дължат на
повече изпълнени заявки за превоз на
товари, както и на новите тарифи на
компанията, които бяха актуализирани
спрямо пазарните условия още в нача-

лото на годината. “БДЖ-Пътнически
превози” ЕООД отчита 34% увеличе-
ние на приходите от продадени карти и
билети спрямо същия период на мина-
лата година. Паралелно с това, от яну-
ари дружествата за пътнически и то-
варни превози са предприели мерки за
оптимизация на разходите, добавиха от
ведомството.

Õîëäèíã ÁÄÆ èçëåçå íà ïå÷àëáà çà ïúðâè ïúò îò 10 ãîäèíè

Заявките за дърва за
огрев през настоящата
година са завишени с над
25% спрямо миналого-
дишните и държавните
предприятия работят на
пълни обороти. Това са
отчели от горските пред-
приятия на поредна ра-
ботна среща с министъра
на земеделието Иван Ива-
нов. Те са съобщили, че
от миналата седмица се
транспортират дърва
включително и през по-
чивните дни, за да се уве-
личат темповете на до-
ставка. Към момента са
доставени 370 хиляди
пространствени кубични
метра дърва на над 50 000
домакинства, с което са
изпълнени близо 1/3 от
определените количества
дърва за населението чрез
директни продажби. Тем-
повете на работа са доб-
ри, предвид увеличеното
търсене през настоящата
година. Количеството е с

Ñ 25% ñêî÷èõà çàÿâêèòå
çà äúðâà çà îòîïëåíèå
От миналата седмица се правят доставки и през
почивните дни, за да се увеличат темповете

Министър Иван Иванов разпореди денонощно

да бъдат извършвани проверки от служители

на Изпълнителната агенция по горите и

структурите й, съвместно с Държавната

автомобилна инспекция, за законния произход

на дървесината, постъпваща в заводите за

преработка, както и на граничните пунктове

на страната. Мярката цели преустановяване

на незаконната препродажба и износ от

страната на закупените от физически лица

за лична употреба дърва за огрев чрез директ-

ни продажби от държавните горски и ловни

стопанства. По този начин министерството

цели увеличение на доставките към население-

то по предназначение за предстоящия отоп-

лителен сезон. Министърът апелира гражда-

ните за повишено внимание поради завишена-

та опасност от горски пожари.

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО

Ìèíèñòúð Èâàíîâ
ðàçïîðåäè
äåíîíîùíè ïðîâåðêè

50 хиляди пространстве-
ни куб. м повече спрямо
същия период на 2021 г.

Своевременното оси-
гуряване на дърва за
отопление е основен при-
оритет на Министерство-
то на земеделието, респек-
тивно на държавните гор-
ски предприятия, е заявил
министърът.

“Там, където липсва
интерес от фирмите за
добив на дърва, стопан-

ствата следва да назначат
собствени работници в
кратки срокове. В стопан-
ствата, в които има назна-
чени работници за добив
на дървесина, незабавно
трябва да се  реорганизи-
ра дърводобивът и да се
пренасочат собствените
бригади в обекти с дърва
за огрев”, каза земедел-
ският министър.

На срещата стана ясно,
че е указано на директо-

рите на предприятията
максимално да се инфор-
мира обществеността чрез
срещи с кметовете на об-
щини и публикуване на
периодична информация
за целия процес, свързан
с доставките на дърва -
графиците за доставка,
наличните количества и
продажните цени. Беше
обсъдено и текущото
изпълнение на заявените
количества дърва със

списъци, изготвени от
кметовете на населени
места, на лицата, желаещи

Средните изкупни
цени на основните зелен-
чуци у нас се повишават
на годишна база, но в
същото време вътрешно-
то предлагане остава сла-
бо, което отваря още
повече вратата за вноса.
Това става ясно от по-
следния анализ на Центъ-
ра за икономически из-
следвания в селското
стопанство (CAPA).

Данните на НСИ за
изкупните цени на зелен-
чуци за първото триме-
сечие на 2022 г. показват
рекордни нива на увели-
чение. Средните цени за
домати са 2,15 лв./кг,
което е ръст с 59% на
годишна база. При крас-
тавиците увеличението за
година е 38%, като изкуп-
ните цени са 2,56 лв./кг.

Според САРА причи-
ната за ценовия ръст са

ПРОГНОЗА:

Ðúñò íà èçêóïíèòå öåíè
íà çåëåí÷óöèòå

да закупят дърва директ-
но от държавните стопан-
ства, а не от търговците.

Пътуванията на бълга-
ри през юни са нарастна-
ли с 48,4% до 680,6 хил.
спрямо същия месец на
предната година, показват
данните на Националния
статистически институт
(НСИ). Без изненада, най-
много са били пътувания-
та към Гърция - 176,7
хил., Турция - 160,7 хил.,
а също и към Сърбия - 60
хил. През месеца посеще-
нията на чужденци също
растат - с 52,4%, до 1,131
млн. Най-много посеще-
ния има от граждани на
Румъния - 206,1 хил., Тур-
ция - 163,9 хил., Герма-
ния - 94,9 хил., Украйна -
92,8 хил., и Гърция.

“Имаме курорти, в
които чужди туристи
идват за 20-25-а година
поред. Те са идвали с
децата си, днес децата
им идват с приятели.
Има много добри при-
мери и доста печелив-

Áúëãàðèòå ñà ïúòóâàëè ñ 50%
ïîâå÷å ïðåç þíè

нарасналите цени на
вносната продукция, ко-
ито за година са нагоре
с 58% - при доматите, и
69% - при краставиците.

Цените на едро и
дребно през юни на го-
дишна база показват
осезаемо нарастване
при доматите и пипера,
докато при краставици-
те са почти аналогични
като миналогодишните.
За настоящия месец по-
следните отчетени из-
купни цени на зеленчу-
ците у нас са: домати -
1,50 лв./кг, краставици -
1,70 лв./кг, пипер - 1,40
лв./кг.

“Слабото вътрешно
предлагане на зеленчу-
ци води до ниска конку-
ренция, което позволя-
ва на вносители и
търговци да се възполз-
ват от конюнктурата и

общата инфлационна
обстановка и маржът
между вносните цени и
цените на дребно дости-
га разлика на места над
3 пъти”, отбелязват ана-
лизаторите.

В същото време
САРА увеличава с меж-
ду 15-20% предвиждани-
ята за средните изкупни
цени на наблюдаваните
зеленчуци за 2022 г. Це-
ната за полски домати на
открито се оценява да е
около 0,84 лв./кг, а за
оранжерийно производ-
ство - 1,80 лв./кг. При
краставиците средните
изкупни цени се пре-
движда да са 1,90 лв./кг
за оранжерийни краста-
вици и 1,05 лв./кг за пол-
ско производство. При
пипера изкупните цени за
2022 г. могат да достиг-
нат 1,10 лв./кг.

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

ши хотелиери”, каза
пред “Блумбърг тв Бълга-
рия” Георги Дучев,
изпълнителен директор
на Българската асоциация
на професионалистите в
мениджмънта на хотели

В хотелите в България
като цяло през тази годи-
на има по-висока заетост
и ръст на приходите, но
печалбите ги няма. Ръстът
в цените не води автома-
тично до по-високи печал-
би за хотелиерите, защото
ръстът е под или в рамки-

те на нивото на инфлаци-
ята. “Ако единственото ти
конкурентно предимство е
цената, ти си загубен”,
допълни Дучев. Най-мно-
гобройните чужди турис-
ти у нас тази година са
румънците, следвани от
англичаните, немците,
също поляци, чехи, маке-
донци, има и от сканди-
навските държави, каза ек-
спертът. Очакванията на
хотелиерите са туризмът
да се възстанови напълно
след между 2 и 5 години.
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„Кралицата на криптовалутата” е обвинена
в измама на инвеститори в размер на 4 млрд. долара

Саудитският престолонаследник принц Мохамед бин Салман пристигна в Гърция, придружен
от трима министри и голяма бизнес делегация. В южната ни съседка бяха подписани споразумения
за морския транспорт, енергетиката и отбранителните технологии

Четирима души са загинали
при силно земетресение в
северната част на Филипините,
а около 60 са ранени, съобщава
вътрешното министерство. Трус
с магнитуд 7 по Рихтер разлюля
планинската и слабо населена
провинция Абра на главния остров
Лусон. Няма опасност от цунами.
Някои райони са останали без ток
и телефонни връзки

Àôðèêà ñ âàæíà ðîëÿ
çà ðóñêàòà ïîëèòèêà

Çúðíîòî îò Óêðàéíà
òðúãâà äî ñåäìèöà

Îòíîâî áåç ñëåäà
îò Ðóæà Èãíàòîâà

“Ролята на африканския континент в концепцията за
нашата външна политика ще бъде повишена, при това зна-
чително повишена”, заяви Сергей Лавров в Уганда, където
бе на посещение, предаде ТАСС. Той отбеляза, че това би
станало “независимо от случващото се в западното направ-
ление, а западното направление само се отменя”. По думи-
те му, за руските “дългосрочни и конюнктурни интереси”
значението на Африка ще се увеличава на фона на дейст-
вията на Запада спрямо Русия.

Лавров съобщи, че вече е започнала работата по подго-
товката на втората среща на върха Русия-Африка, като са
създадени работни групи.

В столицата Кампала руският първи дипломат каза още,
че страната му подкрепя реформирането на Съвета за си-
гурност към ООН, така че в него развиващите се страни,
и в частност африканските, да имат по-голяма роля.

Уганда е третата спирка в африканската обиколка на
Лавров, която приключва с посещение в Етиопия.

Турция очаква износът на зърно от Украйна да започ-
не в рамките на една седмица, след като страната помогна
за договореното споразумение с Русия за облекчаване бло-
кадата на украинските пристанища, заяви висш съветник
на президента Реджеп Ердоган. Очаква се в следващите
120 дни да бъдат изнесени 25 млн. тона зърно.

Започна работа Съвместният координационен център
в Истанбул, откъдето ще се извършват инспекции на ко-
рабите, превозващи зърно за износ от Украйна, съобщиха
световните агенции.

Руският външен зам.-министър Андрей Руденко заяви,
че сделката за деблокиране на украинския износ на зърно
през Черно море може да се сблъска с проблеми и да се
провали, ако пречките пред износа на селскостопански
продукти от Русия не бъдат решени едновременно с нача-
лото на доставката на украинско зърно, тъй като двата
документа са подписани едновременно, предаде агенция
“Интерфакс”.

В Гърция се е провела
операция за арестуването
на издирваната от ФБР, Ев-
ропол и Интерпол българка
Ружа Игнатова, съобщава
“Катимерини”, позовавайки
се на източници от полици-
ята.

“Кралицата на криптова-
лутите”, както е известна
Игнатова, изчезва безследно
през 2017 г., когато се кач-
ва на полет от София за
Атина. Обвиненията към
нея в заговор за извършване
на пране на пари, на измама
с ценни книжа и заедно със

съучастници - на инвести-
тори от цял свят, са повдиг-
нати на следващата година.

Тя успява да открадне
поне 4 милиарда долара от
нищо неподозиращи жертви
чрез сложна измама с фал-
шивата криптовалута “Уан-
койн”. Игнатова е основала
OneCoin Ltd. - базирана в
България компания, която
предлага на пазара предпо-
лагаемата криптовалута.
Сънародничката ни е инст-
руктирала пострадалите да
прехвърлят инвестиционни
средства по сметки на

OneCoin, като ги карала да
пращат банкови преводи,
представляващи тези инвес-
тиции.

Според полицейски
служители Гърция можело
да се окаже “крайъгълен
камък” за решаването на
случая с изчезналата Ружа
Игнатова, която се опре-
деля в световен мащаб
като “жена беглец номер
1”. Наскоро ФБР я включи
в списъка за 10-те най-из-
дирвани бегълци и предла-
га награда до 100 000 до-
лара за информация, воде-

ща до ареста й.
Преди дни имало опера-

тивна информация от чуж-
бина, че криптокралицата е
в южната ни съседка и про-
вежда срещи. Смята се, че
Игнатова пътува с въоръже-
на охрана и/или сътрудни-
ци. Тя може да е имала пла-
стична операция или да е
променила външния си вид
по друг начин, посочва ФБР.

След продължително из-
дирване обаче информация-
та не се е потвърдила и
българката не е открита,
съобщава “Катимерини”.

СНИМКИ БТА

Пътуваме само с лична
карта до Турция

Българите ще могат да влизат

в Турция без задгранични паспорти,

а само с лични карти, съобщава

сайтът “Дикен”, позовавайки се на

указ на президента Ердоган, публи-

куван в турския държавен вестник.

Решението важи за случаите на

транзитно преминаване или турис-

тически посещения до 90 дни в рам-

ките на 180 дни.

Зеленски номинира депутат
за главен прокурор

Украинският президент Володи-

мир Зеленски номинира съпартиеца

си и депутат Андрий Костин за

главен прокурор. Официално предло-

жение е внесено в парламента за

утвърждаване.

Иран ще ремонтира
руски самолети

Москва и Техеран подписаха спо-

разумение за износ на авиационно

оборудване и части за Русия. Доку-

ментът урежда ремонта и техниче-

ската поддръжка на руски самолети

от ирански ремонтни центрове. Под-

писан е и Меморандум за разбира-

телство за увеличаване честотата

на полетите между двете страни,

въз основа на който броят на пътни-

ческите полети е увеличен до 35 на

седмица.

Властите в Мексико
заловиха близо 2 тона
кокаин

Властите в Мексико са заловили

1,6 тона кокаин, за който се смята,

че е от Колумбия. Дрогата била

скрита в две ремаркета на магист-

рала в края на столицата. Аресту-

вани са четирима заподозрени члено-

ве на банда от северозападната част

на страната.

Изкопаха най-големия розов
диамант от 300 години

Миньори в Ангола изкопаха рядък

розов диамант - най-големият, от-

криван през последните 300 години.

Той е 170 карата и е наречен “Ро-

зата на Луло”. “Този рекорден и

великолепен розов диамант, изваден

от Луло, продължава да показва

Ангола като важен играч на светов-

ната сцена”, заяви министърът на

минералните ресурси Диамантино

Азеведо. Предстои продажбата му

на международен търг.

СЛЕД ИЗДИРВАНЕ В ГЪРЦИЯ
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Масов протест на жени се състоя в бразилския град Сао Пауло. Той бе
насочен срещу расизма, насилието и липсата на добри условия за работа

Папа Франциск отслужи меса на
футболен стадион в канадския град
Едмънтън, на която присъстваха близо
50 000 вярващи, предадоха световните
медии. Богослужението е част от про-
явите на Светия отец в рамките на пъту-
ването му в Канада, което има за цел
подобряване на отношенията с корен-
ното население на страната.

“В дома на нашите баби и дядовци
много от нас са вдъхнали аромата на
Евангелието, силата на вярата, която има
вкус на дом. Благодарение на тях сме
открили една позната, домашна вяра; за-

Учените вярват, че са откри-
ли най-вероятната причина за
мистериозни и понякога смърто-
носни случаи на хепатит при
малки деца, която отхвърля
връзката с КОВИД-19 като
възможна теория, пише европей-
ската редакция на американския
вестник “Политико”.

Нов вирус е идентифициран
в 96 процента от случаите, ана-
лизирани в две отделни проуч-
вания: едно в Шотландия и дру-
го в цяла Великобритания, в
сравнение със само 4 процента,
открити в множество контрол-
ни случаи.

Учените смятат, че инфекци-
ята с този вирус, наречена аде-

Германка бе осъдена на три
години и половина затвор за
членуване в джихадистката
групировка “Ислямска държа-
ва”, а също и за отвличане на
малкия си син, за да се присъе-
дини към организацията, съоб-
щиха медиите.

Държавният съд в Дюсел-
дорф посочи, че са й повдигна-
ти обвинения в членство в
чуждестранна терористична
организация и в отвличане на

Американският сенатор от Репуб-
ликанската партия Марко Рубио иска
САЩ да наложат санкции на покупки-
те от страна на Китай на петрол и други
енергоносители от Русия в опит да бъде
спряно финансирането на войната в
Украйна, предава Блумбърг.

Рубио, републиканец от Флорида,
представи законопроект заедно с коле-

Ïàïàòà îòñëóæè ìåñà
íà ñòàäèîí â Êàíàäà
Светият отец размишлява за важната роля
на бабите и дядовците в предаването на вярата

щото вярата по същество се предава по
този начин, “на диалект”, чрез обич и
насърчение, грижа и близост”, заяви
Светият отец.

Папа Франциск призова за промяна и
за “бъдеще, в което историята на насили-
ето и маргинализацията, преживени от
нашите братя и сестри от коренното
население, никога да не се повтаря”.

Светият отец отправи този призив
ден след като се извини на местното
население, включващо индианците, ме-
тисите и инуитите, за съучастието на
Католическата църква в политиката на

страната за асимилация на това населе-
ние и престъпленията, извършени сре-
щу деца от тези общности в католически
пансиони.

Мрежата от пансиони, създадена от
държавата и управлявана от църквата,
е имала за цел да приспособи и да ин-
тегрира децата в християнското обще-
ство. От 80-те години на XIX век близо
150 000 деца от коренното население
са били отнети от семействата им и
настанени в пансионите, като послед-
ните такива институции са затворени
чак през 1996 г. Децата там са били

подложени на насилие, сексуални посе-
гателства, глад и болести. Хиляди са
починали в тези учреждения.

Както ДУМА писа, миналата година
бяха открити хиляди необозначени гро-
бове на деца на възраст между 3 и 18
години на територията на тези пансио-
ни. Това предизвика възмущение по све-
та, макар изчезването на деца от корен-
ното население да се дискутира в Кана-
да от години. Властите обещаха да бъдат
проверени дворовете на всички подоб-
ни пансиони, но по незнайни причини
разкопките са спрени.

В разгара на втория пряк дебат между Лиз Тръс и Риши Сунак
водещата Кейт Маккан припадна на живо в ефир, съобщава Би Би Си.
Тя е добре, но дебатът не е бил възобновен след лекарски съвет.

Докато Тръс обсъждала как да задържи обществеността на своя
страна в подкрепа на Украйна, предвид ролята на войната за изо-
стряне на нарастващите разходи за енергия и храна, се чул силен
трясък. Тя извикала “О, Боже мой!”, сложила ръце на устата си и
слязла от сцената, за да провери как е водещата.

Лиз Тръс, която според социологическите проучвания изпре-
варва Сунак в гласуването на членовете на Консервативната партия
за намиране на заместник на Борис Джонсън, преди инцидента
повтори атаките си срещу решението на опонента си да увеличи
националното осигуряване, за да финансира разходите покрай
КОВИД-19 на Националната здравна каса и социалните грижи.
Това е една от най-големите разделителни линии между двамата
опоненти, обобщава в. “Гардиън”.

Íîâ âèðóñ ïðè÷èíÿâà
ìèñòåðèîçíèÿ õåïàòèò

но-асоцииран вирус 2 инфекция
(от семейството на парвовиру-
сите), по някакъв начин е при-
чинила тези необичайни групи
от случаи: или чрез коинфекция
с друг вирус, или вероятно са-
мостоятелно.

“Изключително малко веро-
ятно е това да е свързано с ко-
ронавирус”, каза Ема Томсън,
старши автор на шотландското
проучване. Тя допълни, че око-
ло две трети от изследваните
деца са имали антитела срещу
КОВИД-19. А фактът, че случа-
ите на хепатит се появяват две
години след началото на панде-
мията, също не съответства на
теорията за връзка с нея.

Ïðèïàäúê ïðîâàëè
ëèäåðñêèÿ äåáàò âúâ
Âåëèêîáðèòàíèÿ

гите си Рик Скот (от същия щат) и Ке-
вин Крамър (от Северна Дакота), кой-
то предвижда санкции на всяка компа-
ния или физическо лице, което застра-
хова или регистрира танкери, превоз-
ващи петрол или втечнен природен газ
до Китай от Русия.

“Купувайки руска енергия, Китай
подкрепя войната в Украйна”, заяви

сенаторът. “Всеки субект, включител-
но китайските държавни компании,
който им помага в това усилие, трябва
да понесе сериозни последствия”, каз-
ва Рубио.

Вносът на руски суров петрол от
Китай нарасна тази година, тъй като
най-големият потребител на енергий-
ни доставки в света го купува с

отстъпка, докато Европа се отказа от
него. Прекъсването на потока на рус-
ки суров петрол към Китай може да
накара Пекин да се конкурира по-яро-
стно с други големи купувачи, като
Индия, за петрол от Близкия изток и
Африка, което потенциално ще пови-
ши допълнително цените, коментира
американската агенция.

ÑÀÙ ïðåäëàãàò ñàíêöèè ñðåùó Êèòàé çàðàäè ðóñêèÿ íåôò

непълнолетно лице.
Съдът установи, че обвиня-

емата е пътувала до Сирия през
2015 г. заедно с 5-годишния си
син, без знанието на бащата
му. Знае се, че тя е водела
домакинството и е възпитава-
ла сина си в съответствие с
идеологията на “Ислямска
държава”, докато новият й
съпруг се е сражавал за теро-
ристичната групировка. Двой-
ката е разполагала с два авто-

Îñúäèõà ãåðìàíêà çà îòâëè÷àíå íà ñèíà ñè
мата “Калашников”.

Обвиняемата се е предала
на кюрдските сили през 2019
г. Тя заедно с трите си деца -
две, от които се родили в Си-
рия, са били върнати в Герма-
ния през октомври.

Случаят е един от няколко
подобни в Германия. Миналия
месец германка, отвела малка-
та си дъщеря в Сирия, бе осъ-
дена на три години и три месе-
ца затвор.
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

Що не се скриеш!

Градусите на напре-
жението заради изключи-
телно удобните точно в
този момент протести на
пътните фирми и случва-
щото се с пътните ремон-
ти станаха изключително
високи. Кашата започва
съвсем да се вмирисва, а
вечерта преди вчерашни-

те протести бе оповесте-
но, че Агенция “Пътна
инфраструктура” едност-
ранно е прекратила всич-
ки нови обществени
поръчки за текущ ремонт
и поддръжка на републи-
канската пътна мрежа.
Което с думи прости оз-
начава, че месеци наред
държавата ще остане без
пътна поддържка. Други-
ят вариант бил пътното
поддържане да продължи
по съществуващите дого-
вори, но в тях имало ре-
дица пороци, установени
от две междуведоствени
комисии.

Откакто с ексклузив-
ната помощ на чалга пар-
тията правителството
беше дружно съборено,
“странните” съвпадения и

“интересните” случки
следват една подир друга.
И вчера на премиер и на
министри им се наложи
да се обясняват, да се реп-
ликират, да дават брифин-
ги и пресконференции.
Цялата случка, сериал от
дългата сага “пътища и
пари, пари и пътища”, бе
съпроводена от стандарт-
ната пушилка, при която
да не можеш да отсъдиш
кой крив, кой прав и да
си речеш - всички са мас-
кари.

В крайна сметка Ки-
рил Петков поиска от
регионалния министър
Гроздан Караджов да ос-
вободи председателя на
АПИ Тодор Василев, “за-
ради чиито действия и
бездействия е нарушен

общественият интерес в
полза на привилегирова-
ни фирми”.

Държавата и всички
ние се оказахме за поре-
ден път заложници на
обстоятелства, заложени
като мини от мъдрото
управление през послед-
ните десетина години. Да,
точно от Неговото управ-
ление!. И Неговият образ
изплува вчера в телевизо-
рите “най-неочаквано”.
Демонстрира, че е гневен.
И реди как онези там “за
шест месеца сринали
всичко”. Но пък “нямало
и желаещи да управля-
ват”. Само Неговият
“светъл” образ остана да
грее в тази държава.

Борисов, що не се
скриеш!

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Мая ЙОВАНОВСКА

ДАТАТА

28
1741 - УМИРА АНТОНИО ВИВАЛДИ, ИТАЛИ-

АНСКИ КОМПОЗИТОР (Р. 1678 Г.). Учи за свеще-
ник, а след ръкополагането
започва работа в институция
за образование на сираци.
Сдобива се с прозвището “Ри-
жият поп” най-вероятно за-
ради цвета на косата си. По-
късно става майстор-цигулар
в дом за сираци. Най-извест-
ната му творба са “Годишни-
те времена” - цикъл от чети-
ри цигулкови концерта. Има
повече от 40 опери, много кантати, серенади, сим-
фонии, над 400 инструментални концерта, в т.ч. 76
сонати, и др. На тази дата през 1750 г. умира
Йохан Себастиан Бах, немски композитор.

1856 - КАПИТАН ДЯДО НИКОЛА ОБЯВЯВА
ВЪСТАНИЕ ВЪВ ВЕЛИКО ТЪРНОВО. Бунтът сре-
щу османския поробител тръгва
от Лясковския манастир, а Ни-
кола Филиповски повежда чета-
та си от 13 души към Габров-
ския Балкан, преследван от 300
аскери. Решителната битка се
провежда около моста “Шипка”
(сега Шиваров мост) в Габрово,
след което въстаниците се на-
сочват към Трявна, където Ка-
питан дядо Никола е посечен и
загива за свободата на България.

1877 - В ШУМЕН СЕ РАЖДА ВАСИЛ КОЛАРОВ,
ПОЛИТИК И ОБЩЕСТВЕНИК (УМИРА 1950 Г.).
Заедно с Георги Димитров орга-
низира и ръководи Септемврий-
ското въстание (1923). Ръководи-
тел на БКП и Коминтерна, ми-
нистър-председател на България
(1949-1950), председател на XXVI
НС (1945-1946) и на VI ВНС (1946-
1947). Държавен глава на Бълга-
рия от 15 септември 1946 г. до 9
декември 1947 г.

1914 - НАЧАЛО НА ПЪРВАТА СВЕТОВНА ВОЙ-
НА. Точно месец след
убийството на авст-
ро-унгарския престо-
лонаследник Франц
Фердинанд в Сарае-
во Австро-Унгария
обявява война на
Сърбия. Междувре-
менно в Европа са се оформили два големи военни
лагера - Тройният съюз (военно-политически блок
между Германия, Австро-Унгария и Италия, обра-
зуван през 1882 г.) и Антантата (Русия, Англия,
Франция). България влиза във войната през септем-
ври 1915 г. на страната на Тройния съюз. С наме-
сата на САЩ (6 април 1917 г.) на страната на
Съглашението настъпва обрат и през есента на
1918 г. Тройният съюз капитулира.

1935 - РАЖДА СЕ ВЛАДИМИР БАШЕВ, ПОЕТ
(УМИРА 1967 Г.). Един от най-сил-
ните и ярки български поети, на
чието име е учредена национална
награда за поезия. Бил е редактор
на в. “Работническо дело” и в.
“Народна младеж”, първи главен
редактор на в. “Пулс”, зам.-главен
редактор на в. “Литературен
фронт”. Автор на стихотворения,
поеми, преводи на Евтушенко и
Вознесенски, либретото на опера-
та “Антигона 43”, текстове за песни. Загива при
автомобилна катастрофа.

2008 - УМИРА САВА ПОПСАВОВ, НАРОДЕН
ПЕВЕЦ (Р. 1923 Г.). Изве-
стен като певец на борче-
ска Странджа. Най-голя-
ма слава му носи песента
“Ясен месец веч изгрява” -
бунтовен марш на Преоб-
раженското въстание. За
първи път мелодията е
изпълнена по Радио София
през 1953 г. именно от
него. Солист на Тракийския фолклорен ансамбъл и
на група “Странджанска песен”.

Избори и газ

Избори с привкус на
газ. И, честито! - опцията
да видим на върха на
държавата отново ГЕРБ и
ДПС, поне социологиче-
ски, изглежда съвсем ре-
ална. С парламентарна
патерица “Възраждане”.
Двете страни на една и
съща копейка. Макар че
само чисто луди могат да
искат власт в кризата. Да,
по-лесно се краде от хаз-
ната в смутни времена,
но политическата цена е
кървава.

Така изглежда близко-
то бъдеще, след като
ИТН провали и третия
мандат за съставяне на
правителство. Кои пар-
тии ще влязат и доколко
шарен ще бъде вотът през

октомври е въпросът.
Знае се, че колкото пове-
че партии влязат, толко-
ва по-кратък ще бъде
животът на следващото
редовно правителство.
Т.е следващата година
отново да се превърне в
изборен маратон, каква-
то ситуация наблюдавах-
ме през 2021-ва. Само че
в зловеща  комбинация с
тежка енергийна криза.
Режим на газ и ток, съче-
тано с непосилно високи
цени на енергоносители-
те и оттам - на всички
стоки и услуги. Още от-
сега “Булгаргаз” иска
цели 55% увеличение на
цената за газа за август.
КЕВР е блокирана. Как-
во ще става наесен с це-
ните не е трудно да си
представим.

Но болезненият про-
блем е, че предстоящите
избори няма да донесат
политическа стабилност.

Шареният парламент,
в който различни лобита
си купуват депутати за
съответното мнозинство,
когато им трябват, вече
сме го гледали. И Бълга-
рия никога не е добрува-
ла в такива времена.

От друга страна, по-
някога нещата трябва да
се объркат тотално, за да
се оправи ситуацията.
Инак как ще се разбере
най-сетне, че нито мла-
дите, нито новите поли-
тици “ще ни оправят”
държавата.

Някои още дуднат по
адрес на БСП, че се бави-
ла две седмици с връща-
нето на мандата. Неверо-
ятно, но факт - такива
единични гласове се чу-
ват и от редиците на са-
мата партия. Сякаш имат
личен интерес от това,
друго логично обяснение
няма. Аргументите им
просто дрънчат на кухо.

А простата истина е,
че тъкмо БСП предлага
работещи решения за
предстоящата трудна
зима. Но на политичес-
ките брокери за какво са
им работещи партийни
програми, че да ги под-
крепят. Те искат хаос -
политически, икономиче-
ски, социален. Слаба
държава им трябва, че да
може да инкасират по-
успешно участието си
във властта.

В този смисъл да се

прехвърля отговорността
за разсипията в държава-
та върху сложната геопо-
литическа ситуация про-
сто е несериозно. Унга-
рецът Орбан да не би да
е в по-добро положение?
А прави за държавата си
нужното, независимо от
всички камъни, които ле-
тят към него. Ами гъркът
Мицотакис - той да не би
да е извънземен? Опъна
се категорично на призи-
вите на ЕС да намаляваме
15% потреблението на
газ. България клекна, че е
по-лесно. Груба грешка.
Утре ще ни кажат да на-
малим и къпането, диша-
нето и кой знае още как-
ви магарии ще измислят
бюрократите в Брюксел.

Знаем, че всеки народ
си заслужава елитите, а
всяка държава - печална-
та съдба. Но така безха-
берно, както я караме,
далеч няма да стигнем. В
авангарда ни трябват се-
риозни политици с ясно
съзнание и конкретна
програма какво трябва да
се прави, за да се ограни-
чат негативните последи-
ци от кризата. Другото е
от Лукавия.

Нора СТОИЧКОВА
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Ето част от диалога, който се случи
на 26 юли в ефира на БНР между радио-
водещата и Стефан Янев:

- Вие казвате, че като влезете в НС,
може да работите с всяка партия. Това
не е ли малко безпринципно?

- Не съм казал това. Казал съм, че
мястото на партиите, когато влязат в
Народното събрание, е да взаимодейст-
ват. Да взаимодействат на базата на прин-
ципи, на базата на правила, които именно,
изхождайки от националния интерес....

- Много обтекаемо, така не става ясно
с кого бихте се коалирали и с кого не.
Прост е този въпрос...

- Той е много прост, но всъщност
отговорът е много сложен, затова пак
повтарям: когато има ясни правила, ясни
принципи докъде точно се простират
ангажиментите на партиите по отноше-
ние на националния интерес, по отноше-
ние на интересите на българските граж-

Изключително динамична е
политическата ситуация и тя
прехвърля вече импулси към
динамиката и на електоралните
нагласи. Всички опити за успо-
кояване на обстановката, вразу-
мяване на “играчите” и убежда-
ването им колко важно е да се
избегне поредния експеримент
с извънредни избори бяха про-
пилени. Надделя егоцентризмът
у някои партийни лидери, и по-
специално ИТН, което се случ-
ва вече четвърти път.

Изтеклият, може би умишле-
но, запис на заседанието на “Де-
мократична България”, след кое-
то Слави Трифонов обяви оттег-
ляне от преговорите за съставя-
не на кабинет с третия мандат на
БСП, буди у мен много въпроси
и ме води към някои изводи.

1. Кой има интерес от слу-
чайно забравените включени
камери и микрофони, т.е. кой
има интерес от изтичането на

Велизар ЕНЧЕВ

Çà ßíåâ íÿìà „÷åðâåíè ëèíèè”
â ïîëèòèêàòà
Генералът може да е и десен, и ляв, и всякакъв,
ако това ще му осигури пътя към властта

парламента...
За Стефан Янев няма значение дали

партиите, с които ще се коалира, са леви,
десни, националистически или етнически.

Сиреч, за Янев няма “червени линии”
в политиката.

Дали съзнателно, дали случайно, Янев
е пределно откровен. И така елиминира
всякакви илюзии за идейната си платфор-
ма, която е всеядна.

Генералът може да е и десен, и ляв, и
всякакъв, ако това ще му осигури пътя
към властта.

Стане ли дума за финанси, Янев също
е всеяден и двуличен. През 2021-ва, като
служебен премиер, той подкрепи приема-
нето на еврото. Но през 2022-ра, вече
като партиен лидер, той изрази сериозни
резерви към еврозоната.

Само в едно Стефан Янев е категори-
чен. До този момент той не се е отрекъл
от култовата си фраза, произнесена в края
на премиерския си мандат: “България е
член на НАТО. България е НАТО. НАТО
е България”.

След това му интервю за БНР можем
да кажем с голяма увереност: Имаме
натовски генерал, за когото няма “черве-
ни линии” в политиката.

Имаме политик, готов да се коалира с
всяка партия след предстоящите извъ-
нредни парламентарни избори.

На хоризонта е поредната Подмяна,
маскирана като Промяна.

Фейсбук

дани, интересите на българските гражда-
ни са основното и водещото...

- Всички партии - и ГЕРБ, и ПП,
работят за интересите на българските
граждани, поне това декларират техни-
те лидери. Но аз не успявам да се ори-
ентирам от отговора Ви. Вие ще се ко-
алирате ли с ГЕРБ, бихте ли се коалира-
ли с ПП?

- Нашата идея е, че с този, с когото ще
се коалираме, ще имаме ясни правила...

- Но вашият коалиционен партньор
може да е ПП, може и да е ГЕРБЕ

- Коалиционен партньор може да бъде
всяка от българските партии, която
българският народ е избрал в българския
парламент, при ясни правила, при ясни
рамки и ангажименти от всички страни,
които участват в това коалиционно спо-
разумение...

* * *
От този диалог става ясно едно: в

бъдещото 48-о Народно събрание лидерът
на “Български възход” е готов да се ко-
алира с всяка партия, която е влязла в

Камелия БАЗОВА

Ïàê íè âðúõëèòàò ïîëèòè÷åñêè áóðè
записа?

2. Какво ни казва този запис
- вече всеки може да го види и
чуе, “Демократична България”
го публикува целия.

3. Кой има интерес от това
да има поредните за година и
половина, четвърти предсрочни
парламентарни избори и каква
политическа картина след тях ще
бъде очертана?

 4. Коя е истинската битка в
момента, коя е разделителната
линия в обществото и полити-
ката?

 5. Реакциите на политичес-
ките сили - чрез тях избиратели-
те имат възможност да видят
истинските лица на политиците,
без маска и грим, отвъд фалши-
вите усмивки и ръкостискания.

Този политически спектакъл
ще нажежи обстановката, ще
радикализира още повече парти-
ите една към друга, вместо да ги
отвори към обединение около
национални приоритети и про-
блеми на обществото ни. Видя
се, че демократична и коалици-
онна политическа култура лип-
сва. Властват задкулисието, ко-
рупционни интереси, прояли ос-
новата на държавата и общест-
вото, партиен егоизъм. Триум-
фират тъмни сили, тормозещи ни
вече 33 години след прехода.

Радикализирането на парти-
ите една към друга ще попречи
за бъдещото съставяне на пра-
вителство, което по силата на

прогнозните числа отново ще се
наложи да бъде коалиционно.
Коалиционната политическа
култура е на изключително нис-
ко ниво у нас. Виждаме го и по
политическите събития, и по
езика на депутатите. А коалици-
онните правителства са нещо
нормално в демократичния свят.
У нас обаче тази формула труд-
но си пробива път.

Избирателят отново е поста-
вен пред изключително изпита-
ние - трябва да действа умно, а
не да си играе на политическо
тото, гласувайки за поредния
погрешен спасител.

Точно тук е ролята на поли-
толози и социолози - да обяснят
какви са предимствата и недо-
статъците на зачестилите избо-
ри, на мажоритарната система,
например, какви са подводните
камъни на отзоваването на де-
путати, трябва ли да се променя
Конституцията или тя просто не
се спазва, какво означава про-
мяна на формата на управление
и какви ефекти и дефекти може
да произведе това, и пр. Ето та-
кива експертни мнения липсват,
а са необходими. Необходимо е
и провеждането на кръгли маси
с участието на политолози, жур-
налисти, експерти, граждански
организации, партии за това как
може да се гарантира прозрач-
ност и демократичност в поли-
тическата система. Това би дало
основата за информирана база

знания на хората, за да напра-
вят те по-правилен избор. И
това трябва да се случи, защото
проблемите са трупани в
продължение на 33 години.

Тук е мястото да спомена, че
БСП - най-старата и най-демо-
кратична партия в България, е
една от малкото, които се ста-
раят да наложат  разумен и на-
ционално отговорен подход към
политиката. БСП единствена за-
почна процеса на катарзис в
редиците си, което предизвиква
вътрешнополитически бури.
БСП е и единствената партия в
България, която избира своя ли-
дер пряко чрез своите членове,
а това е белег на демократич-
ност. Въпреки участието си в
досегашното коалиционно пра-
вителство с десни партии, за
което търпи критики, БСП успя
да реализира голяма част от сво-

ите социални политики, което
трябва да бъде отчетено от ней-
ните избиратели.

Защото смисълът от същест-
вуването на партиите е да бъдат
посредник между гражданското
общество и властта, да бъдат
изразител на интересите на она-
зи част от обществото, която те
представляват в парламента.
Затова и съвременната ни демо-
крация се нарича представител-
на. Партиите не трябва да за-
бравят тази своя основна функ-
ция - да бъдат посредник и изра-
зител на интересите на хората,
които са гласували за тях, а не
на интересите на бизнес лоби-
тата и на корупционните мътни
задкулисни влияния. Мъдрост,
дългосрочно и национално от-
говорно политическо мислене е
нужно, но, за съжаление, точно
те са голям дефицит.
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АНДРЕЙ КОНЧАЛОВСКИ:

Åâðîïà ñòðåìèòåëíî
ñå äâèæè êúì ïðîïàñò
След не много време европейците ще пътуват при нас, за да си
спомнят как беше при тях, прогнозира легендарният режисьор

Интервю на
Наталия БАРИНОВА

 Андрей Сергеевич, Вие
сте поставял спектакли в
цял свят, в последните го-
дини и в Русия, и в Италия.
Има ли сега някаква пер-
спектива за сътрудничест-
во или “културната отмя-
на” ще се развива стреми-
телно? Руската култура
ще бъде ли реално отмене-
на на Запад?

- Бих казал, че временно,
с указ, с решение от горе
може да се отмени всичко,
каквото поискате. Но това са
решения на несамостоятелни
политици... И те не могат да
имат продължително дейст-
вие, по силата на това, че чо-
вечеството се развива не по
някакви решения на някакви
правителства, то се развива
по собствените си закони.

Що се отнася до Европа,
днес трябва да констатира-
ме, че Европа много стреми-
телно се движи към пропаст
- културна, икономическа,
идеологическа, цивилизаци-
онна. Доколкото ние сме
източна провинция на Евро-
па, се надявам, че нас не ни
очаква същото. И не ми се
иска, но мисля, че след не
много време европейците ще
пътуват при нас, за да си
спомнят как беше при тях.
Затова руската култура ще
преживее без Европа. А ев-
ропейската култура няма да
преживее изобщо.

Това се вижда по състоя-
нието на театъра, по състоя-
нието на фестивалите и това,
което става на тях, това за-
силване на политическата ко-
ректност, това задължение за
фестивалите да има равно ко-
личество мъже и жени, които
снимат кино. Та това е смеш-
но. Да се подбират най-доб-
рите филми на такъв принцип
е някак, не знам... като да се
подредят наравно мравки,

оси, пчели, стършели и хле-
барки. Просто така: “Строй-
те се, сега ще правим всичко
поравно.” Така не става, това
е просто глупаво.

 За руснаците, за рус-
ките режисьори ще бъде ли
възможна някаква копро-
дукция? Вие самият ще
бъдете ли готов да поста-
вите спектакъл в Италия,
или да снимате филм?

- Разбира се, разбира се,
напълно е възможно. Но по
принцип сега, в този момент,
няма закъде да се бърза. Сега
трябва това стадо от полит-
коректни деятели да прего-
ри. За да може на Запад да
настъпи отрезвяване, осъзна-
ване на абсурда, само тогава
ще бъдат предприети някак-
ви стъпки. Трябва да се изча-
ка. Изобщо няма закъде да се
бърза. Това - от една страна.
От друга страна, аз вече ня-
мам особен стремеж.

Много е вероятно кино-
театрите с всички тези пан-
демии и всякакви ограниче-
ния и санкции съвсем да се
загубят и културата на запе-
чатаното киноизображение
да премине на други носите-
ли - екрана на домашния ки-
нотеатър или екрана на
смартфона. Във всеки случай
масовостта на киносалоните,
според мен, бавно повяхва.

 И Вие наистина мис-
лите, че това не е лошо?
Има стотици зрелищни
филми, които задължител-
но трябва да се гледат на
голям екран. Нима може да
видиш нюанси на екрана на
телефона? Изчезването на
кинотеатрите няма ли да
е във вреда на киноизкуст-
вото?

- Е, по-добре е да се слу-
ша Бетовен в концертната
зала, а месата на Бах е по-
добре да се слуша в църква-
та. Но хората седят и ги слу-
шат в слушалките. И ние не
можем нищо да им забраним.
В този смисъл, цивилизация-
та ни дава някакви възмож-
ности, но и ни лишава от
други. Знаете ли, преди три-
ста години хората са разби-
рали, че на Пасха в Кьолн-
ската катедрала 200 души
хор и 100 души оркестър ще
изпълнят меса от Бах. Това е
било събитие, за което са се
готвели няколко месеца по-
рано... А сега натискаш коп-
чето - меса от Бах, натискаш
друго - втори шедьовър, тре-
ти, четвърти. Всичко е
достъпно. А колкото е по-
достъпно, толкова по-малко
е потребно. Това е закон.
Изобилието и достъпността
лишават човека от потреб-
ност, а значи и от желание да
я удовлетворява... тук няма

какво да се направи. Може
просто да се наблюдава.

 В последно време Вие
без възторг говорихте за
“Оскар”-ите. Нужен ли е
въобще сега руски оскаров
комитет, който да подби-
ра руските филми за “Ос-
кар”? Има ли по принцип
смисъл да се предлагат ру-
ски филми за “Оскар” в се-
гашната ситуация?

- Докато има “Оскар”,
трябва да има оскаров коми-
тет. И трябва да се правят
всички обичайни стъпки: да
се издигат наши филми, да се
опитваме да ги показаме
пред света. Това има смисъл
като стимул за младите хора.
Но за “Оскар”-ите мога да
кажа така: докато все още не
всички са разбрали, че тан-
ците свършиха. Танците
свършиха, но хората още не
знаят. Те все още танцуват,
но музиката вече не свири.
Това е трудно да се осъзнае.
Но по това, което се случва
в света на киното, вече всич-
ко е ясно. Преди двайсет
години аудиторията на “Ос-
кар”-ите беше половината
свят. И това имаше комерси-
ални последствия. А сега
всичко това се свива, “Ос-
кар”-ите престават да бъдат
интересни. Мисля, че в бъде-
ще интересът ще продължи
да намалява. Мениджърите в
световното кино дотолкова
са наплашени да бъдат поли-
тически коректни, че е мно-
го трудно да се говори за
велики открития.

 Вие обичате да повта-
ряте, че свободата не е са-
моцел, най-важното е от
какво сме свободни. Лично

Вие от какво сте свободен?
- Това е много присъщо

за нас - да абсолютизираме
някои понятия. В частност,
понятието за свобода. Но
извеждането на свободата в
абсолют, в най-висше значе-
ние, абстрактно, отделено
от задълженията, води до за-
губа на свободата. Тоест,
най-свободният човек по
правило е дивакът. Ето ку-
чето, то тича, то е свобод-
но. После започват да го
дресират, това не прави,
онова не прави, не се качвай
на масата - и при него се
появяват отговорности и
някак свободата се ограни-
чава. Затова, ако човек знае
своите отговорности, спаз-
вайки рамките им, той може
да се смята за свободен.

Преди всичко културата
е несвобода. Колкото по-
културен е един човек, тол-
кова повече осъзнава свои-
те отговорности. И тогава,
вътре в това, той може да
бъде свободен, но нищо по-
вече.

 Тоест, Вие не може-
те да се наречете свободен
от нещо? Защото имате
отговорности, така ли?

- Разбира се. Но това не
означава, че не се наслажда-
вам на всичко, което ми е да-
дено вътре в тях. И как ина-
че? Иначе едва ли е възмож-
но да се живее. Ако няма да
приемете живота, а смятате
през цялото време да се бо-
рите с него, с обстоятелст-
вата, вие никога няма да
бъдете свободни.

Вероятно най-трудно за
човек е реално да си пред-
стави своето място в човеш-

ката цивилизация. Човек
обикновено има лъжлива
представа за себе си. Тя или
е по-висока от действителна-
та, или е по-ниска. Но е мно-
го голямо щастие, когато ти
реално разбереш всичко за
себе си, знаеш къде се нами-
раш: в семейството, в стра-
ната, в културата, в нацията,
на земното кълбо, в космоса.

 Сега мнозина казват,
че животът не ни е под-
готвил за това - ту панде-
мия, ту... Как се чувствате
Вие в новите реалии?

- Аз винаги съм мислил
за причинно-следствените
връзки в развитието на стра-
ната, в развитието на руска-
та култура. Още започвайки
с “Андрей Рубльов”, повече-
то ми филми или сценарии
така или иначе са били по-
светени на различни епохи
от историята на моята стра-
на. Постоянно се замислям
за това, така че постоянно
живея в учебника по исто-
рия. Винаги. Просто поради
това, че причинно-следстве-
ните връзки са много слож-
ни, уча и децата си - разбери
къде е причината и къде е
следствието. Къде е причи-
ната за крепостното право и
къде са последствията от
крепостното право.

Сега ние просто живеем
във време, в което се случва
тектонично движение в раз-
витието на цивилизацията.
От една страна, технологи-
ите действат разрушително
върху човешкия мозък, дей-
стват разрушително на под-
корието с изобилие от не-
нужна информация. От дру-
га страна, достъпността на
информацията убива памет-
та. Хората все по-малко и
по-малко помнят. А колкото
по-малко помнят, толкова
по-малко знаят. Това се
случва най-вече в европей-
ската цивилизация, където
паметта става все по-кратка
и по-кратка, и по-кратка, а
културата на отмяната озна-
чава само едно: култура на
отмяна на културата, култу-
ра на отмяна на отговорно-
стите, превес на правата над
отговорностите. И това не
се случва в Китай, Индия
или Латинска Америка -
така наречените ненапред-
нали, “изостанали” страни.
И поради това има тектонич-
но нулиране на цялата ци-
вилизация.

Шпенглер беше прав, ние
живеем в края на цивилиза-
цията, която през втората
половина на XX век се нари-
чаше “следвоенната амери-
канска мечта”. Тя потъна,
практически въобще изчезна.
Живеем във време, когато
трябва да се търсят нови
ориентири. Епохата на джин-
сите, рокендрола и рапа се
приближава към края си.

 Ще намерим ли нови
ориентири?

- Къде ще ходим? Разби-
ра се. Като цяло сарито е по-
удобно от джинсите... Често
повтарям: ние никога не сме
карали към пропастта с Ролс
Ройс. Пътувахме към про-
пастта с товарно камионче.
Затова и не стигнахме до
пропастта, забавихме се.

Превод за “Гласове”
Екатерина ГРЪНЧАРОВА

Със съкращения

Руският режисьор,
сценарист и продуцент
АНДРЕЙ КОНЧАЛОВ-
СКИ на 20 август ще
отбележи своята 85-
годишнина. В навечерие-
то на юбилея той споде-
ли пред ТАСС свои мисли
за “културата на отмя-
ната”, оцени степента
на своята свобода и
предрече изчезването на
кинотеатрите.
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за борба против
корупцията в България

Най-добрата крепост на
тираните е бездействието на
народите.

Николо Макиавели
(1469-1527), италиански
политически мислител,

историк и дипломат

Карл Маркс е описал про-
цеса на първоначалното на-
трупване, и в частност раз-
грабването на общите земи в
Англия през ХVI в., като на-
чален етап на капиталистиче-
ското развитие. Но понятието
“първоначално натрупване”,
така дефинирано, в края на ХХ
в. претърпя разширение на
своето значение. Напълно ко-
ректно е да приемем, че първо-
началното натрупване се отна-
ся и до обсебването чрез при-
ватизация на благата, изграде-
ни посредством данъчната си-
стема и другите финансови
канали за постъпления във
фиска, които блага са били
публична собственост, като
транспорт, телекомуникации,
градско устройство, културни
и природни блага, болници,
производствени и енергийни
мощности, търговски предпри-
ятия.

Именно разширението на
територията на златоносните
жили за първоначално натруп-
ване на капитала беше (и е)
налице в България през целия
т.нар. преход. Когато една
държава приватизира електро-
централа, авиолиния или бол-
ница, също и когато отстъпва
на концесия снабдяването с
питейна вода или експлоатира-
нето на природни залежи, тя

лишава общността от
част от нейните блага

В процеса на приватизация
или на отдаване под концесия
правителството продава нещо,
което несъмнено не е негова
собственост, а принадлежи
пропорционално на всеки член
на общността. Това действие
представлява акт на отчужда-
ване, съпоставим с отчуждава-
нето на частна собственост
при строеж на път или друго
обществено съоръжение.

Приликата обаче е само

Ìîäåðíàòà ìàùåõà
И корпорациите, и държавата често се отнасят към общите блага
като някой изгладнял скитник, попаднал на шведска маса

Славчо КЪНЧЕВ*

привидна, тъй като е налице
принципна разлика. Когато по
усмотрение на държавното уп-
равление се извършва отчуж-
даване на частна собственост,
то либералната конституцион-
на норма предпазва собствени-
ка от финансово ощетяване,
понеже постановява, че при
отнемане на собственост се
полага обезщетение. И това не
е всичко - размерът на обезще-
тението може да бъде обжал-
ван по съдебен път. Напротив
- когато бива извършено
прехвърляне на общностните
блага в частния сектор, не
съществува никакво юридиче-
ско или още по-малко консти-
туционно положение, което да
ги предпазва от управленски
произвол.

Този проблем е особено
болезнен за българския суверен
поради огромния обем на при-
ватизираната публична собст-
веност след 10 ноември 1989
г., както и с оглед размера на
отдадените на концесии общ-

рат събития, създаващи финан-
сови обстоятелства като после-
дици и извън времето, за което
избирателите са делегирали
властови пълномощия. Поне-
же, веднъж отчуждени, повре-
дени или унищожени (приме-
рите у нас са стотици, въпре-
ки т.нар. следприватизационен
контрол), общите блага вече не
съществуват в материалното
пространство. За общността

облагите от тях
са изчезнали яко дим

Въпреки пропагандните
изявления (като например това
на Бойко Борисов, че срещу
получените за двете цигарени
фабрики 200 млн. лева от при-
ватизацията им могат да бъдат
построени повече от две фаб-
рики), на практика тези блага
не могат да бъдат възпроизве-
дени отново, тъй като парите
са изхарчени. Възвръщането на
приватизираните или отдадени
на концесия общностни блага
е труден процес, независимо

срещу всепозволяващите си
правителства. Именно оттам
са произлезли постепенно и
конституционните гаранции
при вършени отчуждавания на
частна собственост в общест-
вена ползва. Въпреки това до
към втората половина на ХХ
век държавата е все още в до-
минираща правна позиция
спрямо собствеността на от-
делните граждани.

През 1933 г. американски-
ят президент Франклин Д. Руз-
велт издава закон (чрез своето
мнозинство в Конгреса), чрез
който отнема златото на всич-
ки свои сънародници. Те пове-
че нямат право да притежават
жълтия метал. Длъжни са да го
продадат на държавната хазна
по твърд курс 20,67 щ.д. за
унция. То е изкупено на тази
цена от Федералния резерв. Но
в последните десетилетия на
миналото столетие натрупана-
та финансова мощ от трансна-
ционалните корпорации в про-
цеса на глобализация (иниции-

тереси на управленската поли-
тическа гилдия. Като и едните,
и другите са изритали в аут
стратегическите интереси на
суверена. И всичко това е об-
вито в гъста идеологическа
мъгла.

Корпорациите финансират
по всевъзможни начини мис-
ловни тръстове и сервилни по-
литици да проповядват неумор-
но немощта и несръчността на
държавата като държател на
публична собственост. Най-че-
сто прилаганият трик е да ти-
кат пред взора на публиката
сравнителни резултати от пе-
чалбата на корпоративни и
държавни компании в един и
същи отрасъл. Като ловко при-
криват цялото мръсно бельо на
корпоративния бизнес. А по-
конкретно: изнасянето на про-
изводствени мощности в стра-
ни от Третия свят, където
трудът е не само по-ниско пла-
тен, но и нормите за безопас-
ност на работните места и за
опазване на околната среща не
са толкова рестриктивни. Кор-
порациите прикриват както из-
ползването на детски труд,
така и активните антипроф-
съюзни действия по местопо-
ложение на производствените
им мощности в Латинска Аме-
рика, Африка и Азия.

Колкото се отнася до пред-
поставките, обуславящи пропи-
ляването на общите блага от
държавните чиновници, то в
никакъв случай не могат да
бъдат пренебрегнати

„сребърните
аргументи”

както още древните римляни
са наричали подкупите. Разда-
вани от заинтересовани групи
на интереси, за да насочат дей-
ствията на висшите управници
по посока на обмяната на общ-
ностните блага върху принци-
па “кон за кокошка”. И това е
само един от каналите за
въздействие. Упражнява се и
груб външнополитически на-
тиск за приватизационни и
концесионни операции в пол-
за на определени транснацио-
нални корпорации.

Необходима е да бъде
извършена конституционна по-
правка, която би осигурила за-
щитата на обществения интерес
върху собствеността на общ-
ностните блага. По същия на-
чин и на същото основание, на
което в редица западни щати на
САЩ съответното законода-
телно събрание няма право да
гласува държавен дълг, а само
волеизлиянието на гражданите
чрез референдум може да даде
зелен семафор за подобно дей-
ствие, то е целесъобразно как-
то списъкът на подлежащите
(малко останали!) обекти също
и концесионните операции, да
бъдат одобрявани от българ-
ския суверен. Понеже става
въпрос за неговата, а не за соб-
ствеността на елита.

ностни блага. Допълнителен
отрицателен фактор е ширеща-
та се през целия период на “пре-
хода” корупция и в трите сфе-
ри на властта, а колкото се
отнася до парирането на кон-
фликтите на интереси при ад-
министрирането на общност-
ните блага, това все още е едно
предимно екзотично фантасма-
горично намерение, разпрост-
ранявано предимно с контра-
пропагандна цел между поли-
тическите противници.

Наличието на законова бе-
зотговорност позволи на всич-
ки досегашни правителства,
инициирали приватизационни и
концесионни процедури, също
и да прикриват своята управ-
ленска некадърност, за да фи-
нансират бюджетни дефицити -
доказателства за тяхната про-
фесионална некомпетентност.

Несъмнено е, че приватиза-
ционните и концесионните
сделки са “извънмандатни”
темпорално. Понеже дефини-

дали е стартиран от поколени-
ето, което е избрало лошия си
обслужващ персонал в лицето
на извършилото деянието
държавно управление, или е
подет от някои от бъдещите
потомци, като акт на прекра-
тяване на ощетяването, за кое-
то те не носят никаква отго-
ворност.

Тази неравнопоставеност
понастоящем между защитата
на частната собственост и на
общностните блага от отчуж-
даване е исторически обусло-
вена. Тя се е развила в процеса
на противопоставянето между
държавата и частната собстве-
ност, когато монархически уп-
равления, както и деспотично-
авторитарни режими, за да фи-
нансират най-често военните
кампании на своите завоева-
телни политики, са прибягвали
към изземване на частна соб-
ственост без компенсация.
Тогава само частната собстве-
ност се е нуждаела от защита

ран, поддържан и защитаван от
едрия капитал) от една страна,
а, от друга, благоприятният
политически курс на рейгъниз-
ма в САЩ и татчъризма в Ан-
глия за приватизация на значи-
телни публични блага, умело
експлоатира беззащитната по-
зиция на техните притежатели
- суверенните народи.

Кои са предпоставките

за отчуждаване на общностни
блага без справедлива компен-
сация? Всъщност и корпора-
циите, и държавата често се
отнасят към общите блага как-
то някой изгладнял скитник,
попаднал на празненство с
шведка маса - опитват се да
докопат максимум ресурси,
независимо какво ще остане за
другите. Мотивирани, в
първия случай от неограниче-
ните стремежи за обогатяване
на висшите мениджъри и акци-
онерите на компаниите, а във
втория - от аламинутните ин-

Едно от хилядите приватизирани, източени и разрушени предприятия
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¿À≈ —¿Õƒ⁄– ’–»—“Œ¬,
ÚÂÌ¸Ó ÔÓ ·ÓÍÒ, Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ
Ë Â‚ÓÔÂÈÒÍË ¯‡ÏÔËÓÌ
¬À¿ƒ»Ã»– Ã¿–»ÕŒ¬,
Ì‡Ó‰ÂÌ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎ
≈À≈Õ¿ À¿‘¿«¿ÕŒ¬¿, ‡ÍÚËÒ‡
Œ√ÕflÕ «À¿“≈¬, ˙ÍÓ‚Ó‰ËÚÂÎ
Ì‡ œÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ
Ì‡ ≈  ‚ ’˙‚‡ÚËˇ
¿Í‡‰. œ≈“fl ¬¿—»À≈¬¿,
ÓÙÚ‡ÎÏÓÎÓ„
fl¬Œ– —œ¿—Œ¬,
‡ÍÚ¸Ó Ë ÂÊËÒ¸Ó

Американска композиторка
посвещава новата си творба
„София” на дамския квартет

Ценен от познавачите и търсачите
на пробиващи на международната сце-
на таланти, модулът “Музикална лабо-
ратория” на Международния музика-
лен фестивал “Варненско лято” ще из-
кушава с интерпретациите на артисти,
вече окрилени от добрия прием по ев-
ропейските сцени, научи ДУМА от
Нина Локмаджиева.

Клавирен рецитал ще изнесе Галин
Ганчев на 28 юли от 19 ч. в Градската
художествена галерия в морската сто-
лица. ММФ “Варненско лято”
продължава линията да отваря сцената
си за дебют на млади варненци, които

СНИМКА ДКТ - СИЛИСТРА

„Маша и Мечока”
на фестивала „Лято,
кукли и приятели”

Последният юлски спектакъл от

Международния театрален фести-

вал “Лято, кукли и приятели”, ор-

ганизиран от театър “Весел”, ще

бъде представен на 30 юли в 11 ч.

на откритата сцена на “Арт лято”

до ХГ “Борис Денев” в парка “Асе-

невци” във Велико Търново. Зрите-

лите ще се срещнат с любими герои

- Маша и Мечока. Представлението

е от репертоара на Драматично-

кукления театър в Силистра. По-

становката е на Теодора Попова-

Лазарова, сценографията и кукли-

те - на Диана Узунова-Тодорова, а

оригиналната музика - на Георги

Гарчов. В спектакъла участват

Илияна Крушева, Мима Дапкова и

Станислав Георгиев.

Ателие за деца
в Националната галерия

Преди 140 години се ражда един
най-обичаните български художници.
По този повод Националната гале-
рия представя две изложби на Вла-
димир Димитров - Майстора. Зали-
те в Двореца, огрени от багрите в
неговите картини, както и от про-
изведенията на съвременници и съми-
шленици от кръга на движението за
Родно изкуство, очакват децата.
Малките любители на изкуството
ще научат повече за живота на
художника и ще имат възможност
да рисуват. Ателието е на 2 август
от 11 до 12,30 ч. в Националната
галерия/Двореца, пл. “Княз Алек-
сандър I” 1. Достъп: 3 лв., с предва-
рително записване на 0879 14 76 79;
0886 817 233 или на имейл
edu_nag@yahoo.com.

СНИМКА НАЦИОНАЛНА ГАЛЕРИЯ

Ìóçèêàëíàòà ëàáîðàòîðèÿ „Âàðíåíñêî ëÿòî”
óòâúðæäàâà ïðîáèâíè ìëàäè èìåíà

„Ôëàóòèñèìî”
ñ êîíöåðò â Àòðèóìà
íà Êâàäðàò 500

дения от барок до съвременни компо-
зиции. Солира на значими събития и
фестивали. Печели първа награда в
конкурса на Оксфорд мюзик фестивал;
изнасял е солови рецитали у нас и в
чужбина.

Градската художествена галерия на
Варна ще посрещне на 30 юли от 19 ч.
цигуларката Яна Бурова и пианистка-
та Сибила Константинова, които ще
изпълнят три сонати за цигулка и пи-
ано от Бетовен, Бодуров и Бабаджа-
нян. Двете инструменталистки търсят
творби на композитори, по-малко по-
знати на българската публика, каквато
е сонатата за цигулка и пиано от Арно
Бабаджанян. Тя е композирана през
1959 г. и е посветена на Дмитрий
Шостакович. Това ще е първото
изпълнение  на сонатата в България.
Премиерно ще звучи и сонатата за
цигулка и пиано на Димитър Бодуров,
написана през 2012 г., но версията за
цигулка и пиано е специално адапти-
рана за този дует. Ще прозвучи и Бе-
товеновата Втора соната в ла мажор
за цигулка и пиано в три части - чаров-
на и светла соната, композирана през
1797-1798 г. (заедно със сонати 1 и 3)
и посветена на Антонио Салиери.Сибила Константинова

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

Яна Бурова

получават музикалното си образование
в престижни европейски академии.
Сред тях е пианистът Галин Ганчев,
студент в Кралската академия за музи-
ка в Лондон. За дебюта си на фести-
валната сцена в родния град той е
подбрал изискана френска програма.
Ще изпълни свои интерпретации на
шедьоври на бароковия колос Жан-
Филип Рамо, на знаковите имена на
романтизма Габриел Форе и Еманюел
Шабрие и на знаменитите Морис Ра-
вел и Цезар Франк. Младият пианист
има в репертоара си над 130 произве-

СНИМКИ
СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

Американската компози-
торка Катрин Макмайкъл
посвещава последната си
творба “София” на флейто-
вия квартет на Софийската
филхармония “Флаутиси-
мо”. Произведението, наре-
чено “София”, е вдъхнове-
но от легедната за св. Со-
фия и нейните дъщери, раз-
казана й от арфистката Ве-
села Тричкова. Премиерата
ще бъде на 31 юли в Атри-
ума на Квадрат 500 в кон-
церта на дамите от “Флау-
тисимо” и Весела Тричкова.
Ще звучат и творби на Мо-
царт, Вебер, Румен Бояджи-
ев-син, Карлос Салседо, Жак
Ибер и др. Програмата пре-
минава от класически вари-
ации за флейти до валсове,
румба, салса и ръченица.

Концертът е част от
лятната програма на Со-
фийската филхармония
“Споделете музиката” и е
подкрепен от Столичната
община - Календар на кул-
турните събития, научи
ДУМА от Кремена Нико-
лова-Флор, реклама и
връзки с медиите на Со-
фийската филхармония.

Флейтовият квартет
“Флаутисимо” е създаден
онлайн по време на изола-
цията през 2020 г. В съста-
ва са Кремена Ачева, Герга-
на Иванова, Петра Атана-
сова и Мила Цанкова.
Първото видео, което запи-
сват през пролетта, е при-
ето радушно и достига
95 000 гледания онлайн.
Това вдъхновява четирите
дами да представят най-доб-
рото от флейтовия реперто-
ар. През лятото на 2020-а
те концертират в Квадрат
500 съвместно с вокалния
състав “Bella Voce”, по вре-
ме на летния сезон на Со-
фийската филхармония “Ро-
мантично лято в Квадрат
500”. Поради големия си
успех, през ноември правят
самостоятелен дебютен кон-
церт в камерна зала “Бълга-
рия”, за който Румен Боя-
джиев-син специално напи-
сва “Три миниатюри за че-
тири флейти”. През сезон
2020/2021 арфистката Ве-
села Тричкова участва ак-
тивно в концертите им. Ру-
мен Бояджиев-син компози-
ра “Прелюд и Арабеска” за

четири флейти и арфа.
Вдъхновена от техния та-
лант, американската компо-
зиторка Катрин Макмайкъл
написва Сюита “София” за
четири флейти и арфа, по-
светена на състава. Участ-
ват в петия международен
фестивал “Трявна арт”, а
през 2022 г. правят своя
дебют на Международния
фестивал “Мартенски музи-
кални дни” в Русе.

Със закупения билет
може да се разгледа експо-
зицията на галерията в деня
на концерта от 10 до 18 ч.,
напомнят домакините.
Входът за концерта от 18 ч.
е от бул. “Васил Левски”.Весела Тричкова

 Квартет “Флаутисимо”
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ТЕЛЕЦ

Последните дни успях-
те да се отпуснете
напълно, предстои да се
наслаждавате и  на
живота.

ОВЕН

Ще имате много плано-
ве, които може да при-
ложите. Всичко ще се
развива повече от доб-
ре.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Изглежда сте замръз-
нали на кръстопът. Не
е ясно къде отивате.
Трябва  да  получите
важен знак.

22 май - 21 юни

РАК

Не провеждайте важ-
ни срещи и не подпис-
вайте документи. Ос-
тавете тежките анга-
жименти за друг ден.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Не трябва много да
бързате, за да не сгре-
шите. Всеки знае пого-
ворката за измерване и
рязане.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Предстои ви ден на мир
и спокойствие. Най-на-
края пристигнахте в
безопасното пристани-
ще.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Напоследък много пред-
ставители  на  знака
имат проблем с трезва
оценка на реалността
около тях.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Предстои ви страхотен
ден. Ще продължите да
се радвате на живота.
Почивка  и  приятна
компания.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Предстои ви вдъхнове-
ние, творческа енергия
и други удобства, кои-
то са ви толкова необ-
ходими.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Престанете да се оп-
лаквате. С вашите пе-
симистични  нагласи
може и да дразните
съдбата.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Предстои ви голямо и
вдъхновено настроение.
Може би някой иска да
развали настроението
ви.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Представители на този
знак чакат труден ден,
който може да ги из-
прави лице в лице с
проблеми.

ХОРОСКОП

ПЕТЪК СЪБОТА НЕДЕЛЯДНЕС

32
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

33
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

34
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

32
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО СЛЪНЧЕВО

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ì¡Î‡„ÛÌËÚÂî - ‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ
10.00 ì¬‡ÒÍÓ ‰‡ √‡Ï‡ ÓÚ ÒÂÎÓ

–ÛÔ˜‡î - ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
11.10 ì–‡ÁÒÂÍÂÚÂÌË ËÌˆË‰ÂÌ-

ÚË ‚ Ó·ËÚ‡î - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ìΔÂ·ËˇÚî - Ú‚ ÙËÎÏ

/3 ÒÂËˇ/Ô/
14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ìœËÌˆÂÒ‡ ÀËÎËÙÂÂî -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÏÎ‡-

‰Ëˇ Ã‡ÍÓ œÓÎÓî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
18-ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 ì ÎËÌËÍ‡ Ì‡ ÚÂÚËˇ

ÂÚ‡Êî - Ú‚ ÙËÎÏ
17.00 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
17.10 ìƒË‚Ëˇ ‘‡ÌÍ ‚ ¿‚ÒÚ‡-

ÎËˇî - 6-ÒÂËÂÌ ‰ÓÍ.
ÙËÎÏ

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 ìΔÂ·ËˇÚî - Ú‚ ÙËÎÏ
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ì¡ÂÎËÚÂ ÓÎËî - ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
22.00 ì¬ËÍËÌ„ËÚÂî - Ú‚ ÙËÎÏ

/6 ÒÂÁÓÌ, 8 ÂÔËÁÓ‰/(16)
22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡

ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏÂÌË - ‘‡ÌˆËˇ, ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì ‡Í‚ÓÚÓ ‰ÓÈ‰Âî - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ
01.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

18-ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ
01.45 ¡Õ“ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ: √Ë„Ó

¬‡˜ÍÓ‚ /Ô/
02.40 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.16

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ - ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ì‡È-‰Ó·-
ÓÚÓ/ - ÚÓÍ¯ÓÛ

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-
ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.76

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.98

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.17

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.17

01.00 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.4

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.50 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.35 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ìƒÓ‚Â‰ÂÌËˇÚ ·‡˘‡î -

ÂÔ. 7 Ë 8

23.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚

¯ÓÛ

00.35 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

Ú‚ ¯ÓÛ

01.35 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ-

¯ÓÛ

03.05 ìƒÓ‚Â‰ÂÌËˇÚ ·‡˘‡î -

ÂÔ. 7 Ë 8

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ìƒÓ‚Â‰ÂÌËˇÚ ·‡˘‡î -

ÂÔ. 7 Ë 8

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/

02.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/

03.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

/Ô/

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/

05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/

08.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ‰‡-

ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ

Ò˙·‡ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

22.00 “¬ Ô‡Á‡

22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/

22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/

23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

/Ô/

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАРСКРЪБНИ ВЕСТИ

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 28 ̨ ÎË —‚. ‡ÔÓÒÚÓ-
ÎË Ë ‰ˇÍÓÌË œÓıÓ, ÕËÍ‡ÌÓ, “ËÏÓÌ Ë
œ‡ÏÂÌ

◊ÂÚËËÏ‡Ú‡ Â‚ÌÓÒÚÌÓ ÔÓÔÓ‚ˇ‰‚‡ÎË
—ÎÓ‚ÓÚÓ ¡ÓÊËÂ

“ÂÁË Ò‚. ‡ÔÓÒÚÓÎË ÓÚ 70-ÚÂ ·ËÎË ËÁ·‡ÌË
Á‡ ‰ˇÍÓÌË Ò˙Ò —ÚÂÙ‡Ì, ‘ËÔËÔ Ë ÕËÍÓÎ‡È, ÍÓ-
„‡ÚÓ ‚ Ó·˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ ‚ˇ‚‡˘Ë ‚˙ÁÌËÍÌ‡ÎÓ ÌˇÍ‡Í-
‚Ó ÌÂ‰Ó‚ÓÎÒÚ‚Ó ÓÚ Ì‡˜ËÌ‡, ÔÓ ÍÓÈÚÓ ÚÓ„‡‚‡
·ËÎË ‡Á‰‡‚‡ÌË ‚ÒÂÍË‰ÌÂ‚ÌËÚÂ ‰‡Ê·Ë ‚ ÈÂÛ-
Ò‡ÎËÏÒÍ‡Ú‡ ˆ˙Í‚‡. “‡Ï ·ËÎÓ ÔÓ‚ÂÂÌÓ ‰‡
‡Á‰‡‚‡Ú ÔÓÏÓ˘Ë Ì‡ ÌÛÊ‰‡Â˘ËÚÂ ÒÂ. ŒÒ‚ÂÌ
ÚÓ‚‡ ÚÂ ‰ÂˇÚÂÎÌÓ ÒÂ Á‡ÌËÏ‡‚‡ÎË Ò ÔÓÔÓ‚ˇ‰-
‚‡ÌÂ Ì‡ —ÎÓ‚ÓÚÓ ¡ÓÊËÂ Ë ÔÓ˜ÚË ‚ÒË˜ÍË ÛÏÂ-
ÎË ÓÚ Ï˙˜ÂÌË˜ÂÒÍ‡ ÒÏ˙Ú. ÕËÂ ‡ÁÍ‡Á‚‡ÏÂ Á‡
Ò‚. Ô˙‚ÓÏ˙˜ÂÌËÍ —ÚÂÙ‡Ì (27 ‰ÂÍÂÏ‚Ë) Ë Á‡
Ò‚. ‰ˇÍÓÌ ‘ËÎËÔ (11 ÓÍÚÓÏ‚Ë). ƒˇÍÓÌ ÕËÍÓ-
Î‡È ÌÂ ‚ÎËÁ‡ ‚ ˜ËÒÎÓÚÓ Ì‡ Ò‚ÂÚˆËÚÂ.

—‚. œÓıÓ ÔË‰ÛÊ‡‚‡Î ËÁ‚ÂÒÚÌÓ ‚ÂÏÂ
‡ÔÓÒÚÓÎ œÂÚ˙. —ÂÚÌÂ ÒÚ‡Ì‡Î ÒÔ˙ÚÌËÍ Ì‡ Ò‚.
…Ó‡Ì ¡Ó„ÓÒÎÓ‚ Ë Ò ÌÂ„Ó ‰ÂÎËÎ Ë ÚÛ‰Ó‚Â, Ë
Á‡ÚÓ˜ÂÌËÂ ‚ œ‡ÚÏÓÒ. —‚. œÓıÓ Á‡ÔËÒ‚‡Î
·Ó„Ó‚‰˙ıÌÓ‚ÂÌËÚÂ ÓÚÍÓ‚ÂÌËˇ, ÍÓËÚÓ Ò‚. …Ó‡Ì
¡Ó„ÓÒÎÓ‚ ÔÓÎÛ˜ËÎ. œÓ-Í˙ÒÌÓ ÚÓÈ ·ËÎ ÂÔËÒÍÓÔ
‚ ÕËÍÓÏË‰Ëˇ. «‡„ËÌ‡Î Â Ï˙˜ÂÌË˜ÂÒÍË, Û·ËÚ
ÓÚ ÂÁË˜ÌËˆËÚÂ.

—‚. ÕËÍ‡ÌÓ ·ËÎ Û·ËÚ ÓÚ ˛‰ÂËÚÂ, ÍÓ„‡ÚÓ
ÒÎÂ‰ Ï˙˜ÂÌË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ÒÏ˙Ú Ì‡ ‡ıË‰ˇÍÓÌ

—ÚÂÙ‡Ì Á‡ÔÓ˜Ì‡ÎÓ „ÓÎˇÏÓ „ÓÌÂÌËÂ ÔÓÚË‚
¡ÓÊËˇÚ‡ ˆ˙Í‚‡.

—‚. “ËÏÓÌ ·ËÎ ÂÔËÒÍÓÔ - Í‡ÍÚÓ ÒÂ ÔÂ‰-
ÔÓÎ‡„‡ - ‚ Â‰ËÌ ‡‡‚ËÈÒÍË „‡‰. “ÓÈ ÔÓÌÂÒ˙Î
ÊÂÒÚÓÍË Ï˙ÍË Ë ÛÏˇÎ ‡ÁÔÌ‡Ú Ì‡ Í˙ÒÚ.

—‚. œ‡ÏÂÌ ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡Î ‚ˇÌÓ Ë ÛÒ˙‰ÌÓ
ÔÓ‚ÂÂÌÓÚÓ ÏÛ ÒÎÛÊÂÌËÂ. «‡‚˙¯ËÎ ÊË‚ÓÚ‡
ÒË ÚËıÓ ÔÂ‰ Ó˜ËÚÂ Ì‡ ‡ÔÓÒÚÓÎËÚÂ. ÕˇÍÓË
ÔÂ‰ÔÓÎ‡„‡Ú, ˜Â ÛÏˇÎ Ï˙˜ÂÌË˜ÂÒÍË.

СКРЪБНА ВЕСТ

Оставяш ни пример за достоен живот, труд, ценности и привърза-
ност към семейството, които винаги ще помним.

Оставяш ни безбройни спомени за обич, споделени моменти и
увлекателни истории.

Оставяш голяма празнина.

 Опелото ще се състои в Ритуална зала Мира, гр. София,
ул. “Заводска” №10 на 1.08.2022 г. в 12 ч.

 Погребението ще се състои в общински гробищен парк “Бояна”
на 1.08.2022 г. в 14,30 ч.

                      От семейството

инж. ДЕЛЧО ГРИГОРОВ
ГЮРОВ

На 97-годишна възраст почина
заслужилият строител и почетен

гражданин на София
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚
- ìœ‡‰ÓÌî;  ’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Œ“√Œ¬Œ–» Õ¿  –⁄—“Œ—ÀŒ¬»÷¿“¿

Œ“ ¡–Œ… 144

¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ: ì“Û‰ „Î‡‰ ÌÂ Ô‡‚Ëî. ì Ë-
Ó‡î. ÀÛÙÚ. ≈ÁË. ÀÛ„. ¡Ë‡. œË. ≈ÌÚ /¡‡Ò/. ÕÓ‚.
Õ‡.  ÓÒ. ¿ÌÚÂÏ. ÕÓÚ‡.  ÓÎ. ì◊‡Ë‡î. ì ‡î. ¬‡ÂÎ.
ì“Ûî. Õ‡ÒÚ‡‚ÌËˆË. ¬‡.  ‡Î. »Ì‡ /î“‡ÌˆËÚÂ Ì‡
»Ì‡ –‡Ù‡Èî/. ≈Ê. Ã‡Ú. Ã‡. ¡ÂÓ. ¿Â. À„Ó‚.
—ÓÚ. ≈‰ËÒ. ¿ÔÓÎÓ„ÂÚ. ŒÒÚÓ‚. ¿‰‡. ŒÔ. »ÌÂ.
ÿ‡Ú‡. ì»Ùî. ¿Ò‡‰ /¡‡¯‡/. ¬¿». ¬Ó. –ËÌ /
‘Ë‰Ëı/. »ÏÂ. ŒÌÒ. ì ÓÌË¯ÓÌî. ì““î. ¿Ë-
ÚÓÌ. Ã‡Ò. ¿ÒÚÓÌÓÏ. ÀËÌÂ‡Î. ì“Ëî. ìÃËÍî.
À‡ÌÚ‡Ì. œÓÂÚË. ¿ÚËÌ‡. ì“ËÂî. »Ó‰. ÀÂ„‡ÎÌÓÒÚ.

Œ“¬≈—ÕŒ: ìœ‡ÁÂÌ ˜Û‚‡Î Ô‡‚ ÌÂ ÒÚÓËî.
»ÌÚ‡. ¿„Ó. “‡Ò. “ËÂ /¿‰ÓÎÙ/. ì“ƒ î. “ÂËÌ.
“ÓÎ‡Ë. ¿. ì“Óî. √ËÎ /–‡Ù‡ÂÎ/. Ã‡Í. ¬Ó‰‡.
 ÓÏË‰.  ÎÓÛÌ. ¿Ò‡Ï. ì√‡î. ¬ÓËÌË. ¿„ÓÌ. “‡-
ÒÂ. œÓÚÓÍ‡Î. Œ‰‡. ¬ÓÍ‡Î. ŒÚÓ /ÕËÍÓÎ‡ÛÒ/. ÕÓÏ.
ì“Âî. “‡‚. ¡.–. œËËÌ. ÀË„. ì¡ÂÎËÌ‡î. ÕËÂÚÓ /
¿ÌÚÓÌËÓ/. ‘Ë¯. À‡Ì‡. œÛ‡. ¬ËÌÓ. —Ë. ÕÓÏË-
Ì‡Î. ¿Ù‡.  ‡ˆ‡. ≈ÚÌ‡. ìÕ‡ÌÚî. ¿Ú.  ÓË. ¿‰ÂÒË.
—≈¿“Œ. »‚ /¿Ú˙/. œÓÎÂ. ≈ËÓ /≈‰Û‡/. ¿ÏÚ.
¿ÌËÒ /‘‡Ì˜ÂÒÍ‡/. »ËÒ. À˙ÊÂÒ‚Ë‰ÂÚÂÎ. ≈Ú.



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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„Орлите” ще играят в Европа
поне до Нова година

Ëóäîãîðåö ñå
ñïàñè â Äúáëèí

ГЛЕДАЙТЕ

ЛИГА НА КОНФЕРЕНЦИИТЕ
ПО ДИЕМА СПОРТ
20.00 ЦСКА - Македония
Гьорче Петров (0:0)

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
20.30 ПАОК - Левски (0:2)

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
20.00 АПОЕЛ - Ботев Пд (0:0)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
15.00 Тур дьо Франс
за жени, V етап

МАУНТИНБАЙК
18.00 Световни ендуро
серии (обзор)

ШАМПИОНСКА ЛИГА
II ПРЕДВАРИТЕЛЕН
КРЪГ, РЕВАНШИ
Шамрок Роувърс (Ирл) - ЛУДО-

ГОРЕЦ 2:1 (ОБЩ РЕЗУЛТАТ 2:4) 1:0
Грийн (21) 2:0 Емаку (88) 2:1 Каули
(90+1), ЧК: Шоу (Л-51); Шкупи
(СМак) - ДИНАМО ЗАГРЕБ (Хърв)
0:1 (2:3); АЕК Ларнака (Кип) - МИД-
ТИЛАНД (Дан) 1:1 (2:2, 3:4 след дуз-
пи); ШЕРИФ (Молд) - Марибор
(Слвн) 1:0 (2:1); Дюделанж (Люкс) -
ПЮНИК ЕРЕВАН (Арм) 1:4 (2:4);
ВИКТОРИЯ  ПИЛЗЕН (Чех) - ХИК
(Фин) 5:0 (7:1);

ЕП ЗА ЖЕНИ
ПОЛУФИНАЛИ
АНГЛИЯ - Швеция 4:0;
снощи: Германия - Франция.

РЕЗУЛТАТИ

Две от големите легенди
на Барселона - Ривалдо и
Христо Стоичков, отново се
събраха. Бразилецът, спече-
лил Световната купа през
2002 г., връчи на Камата реп-
лика на трофея от Мондиала.
Легендата на българския фут-
бол сподели видео в личния

Ðèâàëäî âðú÷è Ñâåòîâíà
êóïà íà Ñòîè÷êîâ

си инстаграм профил и комен-
тира:

“Каква чест да получа ку-
пата от Световното първен-
ство. От златната левачка за
друга левачка. Христо Стоич-
ков има реплика от трофея от
Мондиал 2002. Няма по-го-
лямо удоволствие да се срещ-

на отново с футболна леген-
да като Ривалдо. Да получиш
Световна купа от носител на

“Златната топка” е голяма
чест за мен. Вечна благодар-
ност!”, написа Стоичков,

единственият български фут-
болист, спечелил “Златната
топка” през 1994 г.

Лудогорец загуби като гост от първе-
неца на Ирландия Шамрок Роувърс с
1:2 на реванша в Дъблин, но се класира
за III предварителен кръг в Шампион-
ската лига след 3:0 в първия мач в Раз-
град. За тима на Анте Шимунджа пред-
стоят двубои с хърватския гранд Дина-
мо Загреб, който елиминира севернома-
кедонския първенец Шкупи с общ ре-
зултат 3:2 и след победа на реванша в
Скопие с 1:0.

Разградчани изоставаха в резултата
на “Тала Стейдиъм” след добавка на
Аарън Грийн (21), а 30 минути по-късно
останаха с 10 души след втори жълт
картон на Мануел Шоу. В края резерва-
та Айдомо Емаку (88) върна надеждите
на ирландците, като прониза за втори

Каули Оливейра вкарва за Лудогорец в добавеното време
за крайното 1:2 срещу Шамрок Роувърс в Дъблин

Българи издигнаха транспаранти с текст: “Перукан
и СИЕ кърлежи в БФС” и “Фалшива коса = Фалшив футбол”.

“Не сме тренирали дузпи,
защото повече се занимаваме
с играта, която искаме да
покажем в мача срещу Маке-
дония Гьорче Петров”, обяви
старши треньорът на ЦСКА
Саша Илич на пресконферен-
ция преди реванша от II пред-
варителен кръг на Лигата на
конференциите. Мачът е от
20 ч. на “Българска армия”.
Първата среща в Скопие пре-
ди седмица завърши 0:0.

“В мачовете от евротур-

път Серджио Падт. Ювелирна бразил-
ска акция на Рик Джонатан и Каули
Оливейра (90+1) завърши с гол в доба-
веното време на срещата и остави “ор-
лите” в играта. Италианският рефер
Фабио Мареска показа шест жълти кар-
тони на гостите - на Бърнард Текпетей,
Кирил Десподов, Мануел Шоу (2), Алекс
Сантана и Рик Джонатан.

Тимът от Разград ще играе поне до
Нова година в Европа, като минимумът
е в групите на Лигата на конференциите.

Освен с крайния успех на Лудогорец,
мачът ще бъде запомнен и с присъстви-
ето на стадиона на рекордьора по мачове
в националния отбор Стилиян Петров,
както и с плакатите, издигнати срещу
шефа на БФС Борислав Михайлов.

Бразилецът Алекс Сантана пък пуб-
ликува своя снимка във фейсбук с на-
мек, че скоро ще напусне Лудогорец.

Според старши треньора на “орли-
те” Анте Шимунджа реферът Фабио
Мареска не е бил на нужното ниво, а
следващият съперник Динамо Загреб е
много по-различен.

“Доволен съм, че продължаваме на-
пред в надпреварата. Определено не бях-
ме на необходимото ниво. С десет души
през втората част бяхме по-добрият от-
бор. Агресивността и атмосферата на
стадиона ни повлия, но важното е да
извлечем поуки от грешките. Не усещам
да сме ги подценили. Не ходихме по иг-
рището, просто играехме грешно. При-
брахме се назад и не бяхме достатъчно
агресивни. Понякога изгонването на иг-
рач дава на отбора допълнителен стимул.
Не съм убеден обаче, че това беше чер-
вен картон. Реферът не беше на нивото
на днешния мач. До втория гол държахме
всичко под контрол, може би с частица
късмет те отбелязаха, но ние отговорих-
ме много добре.

Динамо е много различен отбор от
Шамрок. Имат много качествени състе-
затели, но за тях ще говорим, когато му
дойде времето”, каза Шимунджа.

Íå ðàç÷èòàìå íà äóçïè

Мони ГЕОРГИЕВ
нирите няма фаворити. Игра-
ем срещу отбор, който има
своите качества. Все пак, иг-
раем на нашия стадион пред
нашите фенове и се надяваме
на добър резултат”, заяви
сърбинът и призна, че разчи-
та и на подкрепата от трибу-
ните.

“Нямаме 11-12 играчи, на
които само да залагаме.  Ту-
фегджич и Шопов са най-тех-
ничните в нашия отбор, а из-
губихме много топки. Йомов
може да започне и като титу-
ляр”, коментира Илич и при-
зна, че всички футболисти са
потенциални титуляри.

СНИМКА ESPN.COM

Резервата Алиша Русо (вдясно) вкара невероятен
гол с пета за победата на Англия над Швеция
с 4:0 на полуфинала на Евро 2022
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